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Plats och tid  Nacka stadshus klockan 14.00 – 22.30 

   
  

 

Utses att justera Helena Westerling Lydia Liu 
Justeringsdatum 
 

21 september 2015 
28 september 2015 

Paragrafer §§ 192, 195, 198, 199, 
202 
Paragrafer §§ 184-191, 193-194, 
196-197, 200-201, 203-240 

   
Underskrifter Sekreterare  

  Sylvia Ryel 

 Ordförande  

  Lars Stenholm 

 Justerande  

  Helena Westerling 

   

  Lydia Liu 
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BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunfullmäktiges protokoll är omedelbart justerat, §§ 192, 195, 198, 199, 202 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Sammanträdesdatum 21 september 2015 
Anslaget sätts upp 22 september 2015 
Anslaget tas ned 14 oktober 2015 
Tid för laglighetsprövning 22 september – 13 oktober 2015 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 
Underskrift  ...........................................................................  
 Görel Petersson 

Utdragsbestyrkande 
 
 
 

BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunfullmäktiges protokoll är justerat, §§ 184 -191, 193-194, 196-197, 200-201, 203-
240 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Sammanträdesdatum 21 september 2015 
Anslaget sätts upp 29 september 2015 
Anslaget tas ned 21 oktober 2015 
Tid för laglighetsprövning  29 september – 20 oktober 2015 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 
Underskrift  ...........................................................................  
 Görel Petersson 

Utdragsbestyrkande 
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Teckenförklaring 
X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 
- Avslöjar att personen varit frånvarande under sammanträdet 
T Markerar ersättare som tjänstgjort 
N Upplyser att ersättare närvarat under sammanträde 
Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen 
antecknas under vilka paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort 
det under hela sammanträdet. 

Ledamöter X/-  Ersättare T/N  
Moderata samlingspartiet (M) 

Mats Gerdau X  Annika Jung T  

Cathrin Bergenstråhle X  Christer Lydig T  

Tobias Nässén X  Anna Kjellin Flory T  

Eva Öhbom Ekdahl X  Eivor Örenmark -  

Filip Wiljander X  Bo Bergkvist T  

Linda Norberg -  Nicole Bistoletti -  

Ylva Sandström X  Petter Larsson -  

Peter Zethreus X From § 186 Lennart Bergh T §§ 207-217 

Helene Skantze X  Oliver Rykatkin T From § 218

Lars Stenholm X  Oskar Öholm -  

Eva Närvä Eickenrodt X  Lena Edström Sandin -  

Sofia Fölster X From § 192 Eric Lindahl -  

Susanne Markow -     

Henrik Barck X     

Johan Hiller X     

Vilma Mori Aguilar X Tom § 206    

Pernilla Hsu X     

Richard Wendt X     

Magnus Wakander -     

Lotta Riedel X     

Magnus Sjöqvist X     

Sebastian Ridderskans -     

Dominique Faymonville X     

Anders Bruhn X     

Folkpartiet liberalerna (FP)      
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Gunilla Grudevall-Steen X  Anna-Karin Boréus N From § 204

Monica Brohede Tellström X  Kurt Björkholm N  

Stefan Saläng X  Gertrud Lindgren N  

Louise Granath X     

Mats Granath X     

Centerpartiet (C) 

Christine Lorne X Håkan Ekengren T  

Mia Wallgren - Ingmar Sahlgren N  

Hans Peters X     

Kristdemokraterna (KD) 

Jan-Eric Jansson  X Anders Tiger -  

Lydia Liu X Karolina Johansson -  

Socialdemokraterna (S) 

Khashayar Farmanbar X Andreas Falk T  

Anita Johansson X  Majvie Swärd -  

Espen Bjordal X  Erik Svanfeldt T From § 207

Helena Westerling X  Ella Tegsten T From § 207

Mattias Qvarsell X  Tom Johnsson -  

Martin Hellströmer -  Pia Ellström -  

Zakia Mirza X Tom § 206    

Kaj Nyman  X     

Gunnel Nyman Gräff X     

Kürsad Orhan X Tom § 206    

Maria Lähetkangas X     

Miljöpartiet de gröna (MP)  

Åsa Marnell -  Ninni Lindberg T Tom § 209 

Sidney Holm X  Per Chrisander N Tom § 206 

Louise Ollivier X  Desha Svenneborg T From § 208

Magnus Söderström X Tom § 207 Mathias Zachariassen T From § 210

Lisskulla Zayane X     

Roger Bydler X     

Pascal Fall X     

Nackalistan (NL) 
Christina Ståldal X  Shahin Malak N  

Bosse Ståldal X  Johan Kjellman N  

Efson Goutom X     
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Mikael Carlsson X     

Vänsterpartiet (V) 
Camilla Carlberg X From § 207 Lars Örback T Tom § 206 
Rolf Wasteson -  Barbro Sörman T  
Birgit Hansson X     
Sverigedemokraterna (SD)      

Eric Myrin X From § 192 Åsa Nyberg T  

David Bergquist -  Esa Örmä N Tom § 211 
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§ 184 

Protokolljusterare 

Beslut 
Kommunfullmäktige uppdrar åt Helena Westerling och Lydia Liu att jämte ordföranden 
justera protokollet. Justeringen äger rum den 28 september 2015 kl 13 i Nacka stadshus, 
entréhuset plan 2. 
 
- - - - - 
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§ 185 Dnr KFKS 2015/625-040 

Enkel fråga om att använda skattebetalarnas pengar 
ansvarsfullt 
Enkel fråga den 21 september 2015 av Mikael Carlsson (NL) till kommunstyrelsens 
ordförande Mats Gerdau 

Beslut 
Den enkla frågan anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Enkel fråga 
 
- - - - - 
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§ 186 Dnr KFKS 2015/446-009 

Införandet av Pulsen Combine 
Interpellation den 15 juni 2015 av Andreas Falk, Gunnel Nyman Gräff och Ella Tegsten 
(S) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Svar 
Interpellation 
 
- - - - - 
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§ 187 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag (M) som 
ersättare i Nacka kommunfullmäktige från Nicole 
Bistoletti 

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar Nicole Bistolettis begäran om entledigande och överlämnar 
ärendet till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 
 
- - - - - 
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§ 188 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag (M) som 
ersättare i Nacka kommunfullmäktige från Oskar 
Öholm 

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar Oskar Öholms begäran om entledigande och överlämnar 
ärendet till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 
 
- - - - - 
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§ 189 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ny nämndeman (S) efter Frida Punar som 
entledigats från sitt uppdrag 

Beslut 
Som ny nämndeman väljs Lena Rönnerstam, Karpgatan 15, 133 41 Saltsjöbaden 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 15 juni 2015 
Ärendet bordlades. 
 
- - - - - 
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§ 190 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ny nämndeman (M) efter Mattias Gyllensvärd 
som entledigats från sitt uppdrag 

Beslut 
Som ny nämndeman väljs Eva Öhbom Ekdahl, Skogsövägen 10A, 133 33 Saltsjöbaden 
 
- - - - - 
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§ 191 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ny nämndeman (M) efter Victor Brott som 
entledigats från sitt uppdrag 

Beslut 
Som ny nämndeman väljs Claudio van der Touw, Ekuddsvägen 4, 13138 Nacka 
 
- - - - - 
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§ 192 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag (NL) som 
ledamot i natur- och trafiknämnden från Ragnar 
Lindberg samt val av ny ledamot 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ledamot väljs Christina Ståldal, Sjöbrinken 16, 132 36 Saltsjö-Boo 
 
Beslutet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 193 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag (NL) som 
ersättare i miljö- och stadsbyggnadsnämnden från 
Ragnar Lindberg samt val av ny ersättare 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ersättare väljs Bosse Eriksson, Hattstugevägen 4, 132 37 Saltsjö-Boo. 
 
- - - - - 
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§ 194 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag (NL) som 
ersättare i kulturnämnden från Bosse Ståldal samt val av 
ny ersättare 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ersättare väljs Jonny Jergander, Skogsstigen 13b, 131 42 Nacka. 
 
- - - - - 
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§ 195 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag (S) som 
ersättare i natur- och trafiknämnden från Volga Amoor 
samt val av ny ersättare 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ersättare väljs Monica Sundström, Storängens Strandväg 15, 131 41 Nacka. 
 
Beslutet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 196 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag (M) som 
ersättare i miljö- och stadsbyggnadsnämnden från 
Mikael Sandström samt val av ny ersättare 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Val av ny ersättare bordläggs. 
 
- - - - - 
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§ 197 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av 53 nämndemän för tjänstgöring i Nacka tingsrätt 
för perioden 2016-2019 

Beslut 
Kommunfullmäktige utser nämndemän enligt vallista daterad den 21 september 2015 med 
tillägget Birgitta Hysén, Kristdemokraterna. 
 
Val av 3 nämndemän, Nackalistan, bordläggs. 
Val av 2 nämndemän, Moderaterna, bordläggs. 
 

Handlingar 
Vallista den 21 september 2015 
 
- - - - - 
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§ 198 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag (S) som ledamot 
i fritidsnämnden från Martin Hellströmer samt val av ny 
ledamot 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar ta upp ärendet till behandling. 
 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ledamot väljs Viktor Ellström och utses till andre vice ordförande, Serenadvägen 3 
B, 131 53 Nacka.  
 
Beslutet förklaras omedelbart justerat. 
 
 

Notering 
Besluten i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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§ 199 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag (S) som 
ersättare i natur- och trafiknämnden från Jens Bryner 
samt val av ny ersättare 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar ta upp ärendet till behandling. 
 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ersättare väljs Kjell Löfberg, Stensövägen 16, 138 30 Älta. 
 
Beslutet förklaras omedelbart justerat. 
 

Notering 
Besluten i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
  



28 (116) 
 21 september 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 200 Dnr KFKS 2014/825-113 

 

Begäran om entledigande från uppdrag (C) som 
ersättare i miljö- och stadsbyggnadsnämnden från Karin 
Rappsjö Emanuelli samt val av ny ersättare 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar ta upp ärendet till behandling. 
 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ersättare väljs Mattias Westling, Lindvägen 11, 131 41 Nacka. 
 

Notering 
Besluten i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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§ 201 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag (S) som 
ersättare i utbildningsnämnden från Moa Bergqvist samt 
val av ny ersättare 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar ta upp ärendet till behandling. 
 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ersättare väljs Andreas Andersson, Diligensvägen 43, 131 48 Nacka. 
 

Notering 
Besluten i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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§ 202 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag (NL) som 
ersättare i natur- och trafiknämnden från Christina 
Ståldal samt val av ny ersättare 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar ta upp ärendet till behandling. 
 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ersättare väljs Magnus Liw. 
 
Beslutet förklaras omedelbart justerat. 
 

Notering 
Besluten i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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§ 203 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag (NL) som 
deltidsengagerad förtroendevald 87 % från Mikael 
Carlsson samt val av nya deltidsengagerade 
förtroendevalda 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar ta upp ärendet till behandling. 
 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som nya deltidsengagerade förtroendevalda väljs Bosse Ståldal, 5 %, Efson Goitom, 4 %, 
Shahin Malak, 6 %, Kerstin Barve, 4 %, Jonny Jergander, 2 %, Johan Kjellman, 4 %, 
Margareta Jonsson, 2 %, Ann Lepp, 34 %, Bosse Eriksson, 6 %, Christina Ståldal, 14 %. 
 
Val av ytterligare deltidsengagerad förtroendevald, 6 %, bordläggs. 
 

Notering 
Besluten i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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§ 204 Dnr KFKS 2011/37-251
  

Exploateringsavtal för Telegrafberget 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att kommunen skall ingå föreslaget exploateringsavtal med 
Telegrafberget Fastighets AB avseende detaljplan för Telegrafberget - Skarpnäs 2:3 m.fl i 
Boo. 
 

Ärendet 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte redan 2011 förslag till detaljplan för 
Telegrafberget, Skarpnäs 2:3 m.fl, som syftar till att uppföra bebyggelse av cirka 300 
bostäder (varav cirka en fjärdedel hyresrätter), verksamheter och en småbåtshamn i Boo. 
Men detaljplaneförslaget gick inte vidare för ett antagande i kommunfullmäktige den 
gången. 
 
Anledningen var att det exploateringsavtal som skulle följa med detaljplanen då inte kom 
tillstånd. Kommun och exploatör var inte överens om de ekonomiska och tekniska 
förutsättningarna för projektet. Men efter omtag i förhandlingarna, med delvis förändrade 
förutsättningar och val av lösningar, är parterna nu överens om ett exploateringsavtal som 
därför nu tillsammans med detaljplanen kan gå upp för ett antagande i kommunfullmäktige.  
  
Eftersom kommunen erhåller byggrätter på egen mark ska kommunen stå för sin del av 
infrastrukturkostnaderna. Men projektet som helhet beräknas över tid att generera ett 
positivt nettoresultat för kommunen. Detta genom försäljning av kommunens tomtmark 
med erhållna radhusbyggrätter samt genom de tomträttsavgälder för flerbostadshusen som 
genererar intäkter över tid. 
 
En laga kraft vunnen detaljplanen möjliggör också för kommunen att debitera exploatören 
för alla hittills nedlagda kostnader i projektet samt eliminerar kostnadsrisken för en, i det 
fall en detaljplan aldrig vinner laga kraft, eventuell sanering av ett miljöförorenat område.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 31 augusti 2015 § 195 
Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den juni 2016 
Detaljplanekarta 
Karta 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 31 augusti 2015 § 195 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta att kommunen skall ingå föreslaget 
exploateringsavtal med Telegrafberget Fastighets AB avseende detaljplan för Telegrafberget 
- Skarpnäs 2:3 m.fl i Boo. 
 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle yrkade med instämmande av Jan-Eric Jansson, Gunilla Grudevall 
Steen, Hans Peters, Lars Örback, Christina Ståldal, Louise Ollivier, Peter Zethraeus och 
Mikael Carlsson bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Helena Westerling yrkade återremiss för ärendet i avvaktan på vad en återremittering av 
detaljplanen resulterar i.  
 
Eric Myrin yrkade avslag på kommunstyrelsens förslag.  
  

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige avslog Helena Westerlings yrkande om återremiss.  
 
Ordföranden ställde proposition på Cathrin Bergenstråhles yrkande mot Eric Myrins 
yrkande och fann att Cathrin Bergenstråhles yrkande hade bifallits.   
 

Protokollsanteckningar 
Gunilla Grudevall Steen lät anteckna följande för Folkpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”För Folkpartiet Liberalerna är frågan om kollektivtrafik en förutsättning för 
Telegrafbergets utveckling. Arbetet med såväl buss-som båttrafik måste högprioriteras så 
detta inte blir en bilberoende enklav.  
 
Vi måste också arbeta med stor omsorg kring gestaltningsfrågorna. Detta område kommer 
att ligga utmed Stockholms inlopp och har alla förutsättningar att bli ett vackert 
landmärke.  
 
För Folkpartiet har det också varit mycket viktigt att skapa det näraliggande naturreservatet 
Skarpnäs, och det är mycket bra att vi nu gör det i fas med detaljplanen.” 
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Christina Ståldal lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Det finns både positiva och negativa sidor med planen för Telegrafberget. Det kommer 
att bli ett fantastiskt läge och tillskott för den norra kusten i Boo. Det positiva är att också 
Skarpnäs naturreservat kommer till i samband med byggnadsplanerna. Att området 
Telegraf med en del av skogen kommer att bebyggas är negativt men kan överses med 
denna gång pga av andra gynnsamma faktorer som en stor del av bygget kommer till på 
redan ianspråktagen mark . Med hjälp av t ex en trumma under vägen kan mindre djurarter 
passera utan att skadas. Undersökningar kommer förhoppningsvis att visa om marken är 
mer förorenad än vad som känns till idag vilket kan påverka prisbilden. Kollektivtrafik via 
buss kommer till men också gärna med båttrafik. Positivt med restaurang och andra 
serviceinrättningar/arbetsplatser som kommer till. I huvudsak ett positivt tillskott till Boo 
trots den ökande trafiken som kommer till vilket är negativt.” 
 
Louise Ollivier lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Miljöpartiet tycker det är bra att man har skrotat planerna på att bygga ihop 
Kummelbergets industriområde och Telegrafberget via en förtätning längs Skarpövägen. 
En bredare väg med bebyggelse skulle kraftfullt ha skurit ett djupt sår igenom det framtida 
Skarpnäs naturreservat. Vi hade dock föredragit att inrättandet av naturreservatet hade skett 
mer i fas med antagandet av detaljplanen. Tyvärr har Miljöpartiets förslag till hållbar 
kollektivtrafiklösning för området med en kapacitetsstark linbana från Brevik på Lidingö 
via Telegrafberget - Kummelberget - Myrsjöskolan - Orminge Centrum till Kocktorp 
(Värmdöleden) inte funnit gehör hos Allianspartierna. SL:s planerade halvtimmestrafik i 
rusningstrafik tycker vi är en otillräcklig kollektivtrafiklösning, men vi tror att turtätheten 
kan öka betydligt i framtiden när SL börjar använda mindre självkörande matarbussar. Till 
dess är vår förhoppning att busstrafiken kompletteras med en bra kollektivtrafikförbindelse 
även via sjövägen.” 
 
- - - - - 
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§ 205 Dnr KFKS 2001/108-214 

Detaljplan för Telegrafberget, Skarpnäs 2:3 m.fl., 
Telegrafberget i Boo   

Beslut 
Kommunfullmäktige antar planförslaget. 
 

Ärendet 
Planförslaget syftar till att ge förutsättningar för cirka 300 bostäder och totalt 3 000 
kvadratmeter verksamheter på den gamla industrimarken och i delar av naturmarken. 
Bebyggelsen ska utgöras av flerbostadshus och radhus. Vattenområdet innanför en befintlig 
pir får användas som hamn för fritidsbåtar. 
 
Förslag till detaljplan har ställts ut två gånger, senast under perioden 7 oktober till och med 
den 8 november 2010. Länsstyrelsen fattade beslut om upphävande av strandskydd den 18 
januari 2010. Små justeringar behöver göras i länsstyrelsens beslut om strand-
skyddsupphävande. En begäran om detta har sänts till länsstyrelsen. 
 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte redan 2011 förslag till detaljplan för 
Telegrafberget, Skarpnäs 2:3 m.fl, som syftar till att uppföra bebyggelse av cirka 300 
bostäder (varav cirka en fjärdedel hyresrätter), verksamheter och en småbåtshamn i Boo. 
Men detaljplaneförslaget gick inte vidare för ett antagande i kommunfullmäktige den 
gången. Anledningen var att det exploateringsavtal som skulle följa med detaljplanen då 
inte kom tillstånd. Nu är parterna överens och exploateringsavtalet kan därför nu 
tillsammans med detaljplanen gå upp för ett antagande i kommunfullmäktige.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 31 augusti 2015 § 196 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 18 maj 2011 § 164 
Bilagor  
Utlåtande 2 
Detaljplanekarta med planbestämmelser 
Planbeskrivning 
Genomförandebeskrivning 
Miljökonsekvensbeskrivning 
Gestaltningsprogram 
Illustrationsplan 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 31 augusti 2015 § 196 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att anta planförslaget.  

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 18 maj 2011 § 164 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och föreslår kommunfullmäktige 
att anta det.  
 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle yrkade med instämmande av Jan-Eric Jansson, Gunilla Grudevall 
Steen, Hans Peters, Lars Örback, Christina Ståldal, Louise Ollivier, Peter Zethraeus och 
Mikael Carlsson bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Helena Westerling yrkade att ärendet skulle återremitteras för att komplettera detaljplanen 
med byggnation längs Skarpövägen. Denna bebyggelse bör hållas gles och göras varsamt 
miljömässigt och klimatsmart.  
 
Eric Myrin yrkade avslag på kommunstyrelsens förslag.  
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige avslog Helena Westerlings yrkande om återremiss.  
 
Ordföranden ställde proposition på Cathrin Bergenstråhles yrkande mot Eric Myrins 
yrkande och fann att Cathrin Bergenstråhles yrkande hade bifallits.   
 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Det finns både positiva och negativa sidor med planen för Telegrafberget. Det kommer 
att bli ett fantastiskt läge och tillskott för den norra kusten i Boo. Det positiva är att också 
Skarpnäs naturreservat kommer till i samband med byggnadsplanerna. Att området 
Telegraf med en del av skogen kommer att bebyggas är negativt men kan överses med 
denna gång pga av andra gynnsamma faktorer som en stor del av bygget kommer till på 
redan ianspråktagen mark. Med hjälp av t ex en trumma under vägen kan mindre djurarter 
passera utan att skadas. Undersökningar kommer förhoppningsvis att visa om marken är 
mer förorenad än vad som känns till idag vilket kan påverka prisbilden. Kollektivtrafik via 
buss kommer till men också gärna med båttrafik. Positivt med restaurang och andra 
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serviceinrättningar/arbetsplatser som kommer till. I huvudsak ett positivt tillskott till Boo 
trots den ökande trafiken som kommer till vilket är negativt.” 
 
Hans Peters lät anteckna följande för Centerpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Det är mycket viktigt att båttrafik kan utvecklas till och från Telegrafberget, tex Sjövägen. 
Detta som ett attraktivt komplement till annan kollektivtrafik. 
De skisser på bebyggelse som finns med i handlingarna ger intrycket av kantiga hus och 
fyrkantiga lådor. Vi hoppas att det ändras i de slutgiltiga planerna.” 
 
Helena Westerling lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Vi Socialdemokrater anser att det även, till viss del, ska byggas längs Skarpövägen. Delar 
av planområdet ingår i föreslaget naturreservat och ska samordnas med inrättandet av 
detta. I samband med detta har vi tidigare framfört förslag att man då ska se över 
möjligheten att varsamt och glest bygga miljömässigt och klimatsmart längs Skarpövägen 
utan att det föreslagna naturreservatet påverkas i större utsträckning. Skarpövägen kommer 
att få en lång sträcka genom ödsligt skogsområde. Förslaget innebär inte att det ska byggas 
längs med hela och på båda sidor vägen, utan där markförhållandena så tillåter utan större 
ingrepp i naturen. Vi har hela tiden varit bekymrade över att Telegrafberget ligger som en 
enklav någon kilometer från närmaste bebyggelse, som är Kummelbergets industriområde. 
Av flera skäl har vi tidigare fört fram tankar om att skapa en länk mellan bostäderna och 
Kummelberget för att öka tryggheten och säkerheten genom att komplettera med en 
försiktig bebyggelse utmed Skarpövägen. Oron för att de nu planerade 300 lägenheterna 
inte ska räcka som underlag för kollektivtrafiken stöder dessa tankar ytterligare.” 
 
Louise Ollivier lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Miljöpartiet tycker det är bra att man har skrotat planerna på att bygga ihop 
Kummelbergets industriområde och Telegrafberget via en förtätning längs Skarpövägen. 
En bredare väg med bebyggelse skulle kraftfullt ha skurit ett djupt sår igenom det framtida 
Skarpnäs naturreservat. Vi hade dock föredragit att inrättandet av naturreservatet hade skett 
mer i fas med antagandet av detaljplanen. Tyvärr har Miljöpartiets förslag till hållbar 
kollektivtrafiklösning för området med en kapacitetsstark linbana från Brevik på Lidingö 
via Telegrafberget - Kummelberget - Myrsjöskolan - Orminge Centrum till Kocktorp 
(Värmdöleden) inte funnit gehör hos Allianspartierna. SL:s planerade halvtimmestrafik i 
rusningstrafik tycker vi är en otillräcklig kollektivtrafiklösning, men vi tror att turtätheten 
kan öka betydligt i framtiden när SL börjar använda mindre självkörande matarbussar. Till 
dess är vår förhoppning att busstrafiken kompletteras med en bra kollektivtrafikförbindelse 
även via sjövägen.” 
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Camilla Carlberg lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Byggnationen av Telegrafberget är en komplicerad fråga. Å ena sidan är det ett område 
som bör göras något åt, dagens allt mer förfallna område är inte rimligt att inte göra något 
åt. Samtidigt så kommer en exploatering av området att medföra kraftigt ökad trafik på 
vägen från Kummelberget och genom Skarpnäs naturreservat. Att bygga tätt vilket annars 
är bra av hållbarhetsskälkan här straffa sig i form av belastningen på naturreservatet. 
Områdets storlek har ju under arbetet med planen ökat för att nå över gränsen 300 
bostäder som SL anger som minimum för att de ska trafikera området med buss. Det är då 
viktigt att kommunen ligger på SL så att en rimligt god kollektivtrafik verkligen blir av när 
området bebyggs. I första hand handlar det så klart om buss men områdets lokalisering gör 
att även båttrafik vore mycket lämplig.” 
 
- - - - - 
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§ 206 Dnr KFKS 2015/310-299 

Simhall vid Näckenbadet 
Investeringsbeslut 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar investeringsmedel om 5 miljoner kronor, projekt nummer 
90000321, för ansökan om bygglov, projektering och upphandling av entreprenör som 
möjlig samarbetspart, ägare och operatör av ny simhall vid Näckenbadet i Saltsjöbaden.  
 

Ärendet 
Den 15 juni 2015, §, 164, återremitterade kommunfullmäktige genom minoritetsåterremiss 
förslaget att lokalisera ett en ny simhall i Fisksätra/Saltsjöbaden till platsen för det 
nuvarande Näckenbadet.  Förslaget återremitterades för fortsatt utredning av tillgänglighet, 
besöksprognos, möjlighet till ökade intäkter och brukarnas intresse till ett alternativ 
innefattande ny simhall i Fisksätra.  
 
Enheten för fastighetsutveckling har utrett ovanstående frågeställningar och nu föreslår 
stadsutvecklingsutskottet etablering av ny simhall vid Näckenbadet i Saltsjöbaden, enligt 
tidigare rekommendation, utifrån aspekterna tillgänglighet, funktion, genomförbarhet, 
ekonomi och risk/möjlighetsperspektiv. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 31 augusti 2015 § 197 
Enheten för fastighetsutvecklings tjänsteskrivelse den 3 augusti 2015 
Kommunfullmäktige den 14 juni 2015 § 164 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 31 augusti 2015 § 197 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige bevilja investeringsmedel om 5 miljoner 
kronor, projekt nummer 90000321, för ansökan om bygglov, projektering och upphandling 
av entreprenör som möjlig samarbetspart, ägare och operatör av ny simhall vid 
Näckenbadet i Saltsjöbaden.  
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Yrkanden 
Mats Gerdau yrkade med instämmande av Richard Wendt, Gunilla Grudevall Steen, Hans 
Peters, Tobias Nässen, Louise Granath, Henrik Barck, Eva Öhbom Ekdahl och Cathrin 
Bergenstråhle bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 
Khashayar Farmanbar yrkade med instämmande av Lydia Liu, Pascal Fall, Eric Myrin, 
Bosse Ståldal, Mikael Carlsson, Zakia Mirza, Jan-Eric Jansson, Lars Örback, Sidney Holm 
(anda hand) och Christina Ståldal ändring på följande sätt, under stycken A. 
Investeringsbeslut och B. Startbesked: "ny simhall vid Näckenbadet i Saltsjöbaden" till "… 
ny simhall i Fisksätra". 
  
Stefan Saläng yrkade med instämmande av Lisskulla Zayane och Sidney Holm (första hand) 
att ärendet skulle återremitteras med uppdrag till fritidsnämnden att utarbeta förslag till ny 
simhall i Fisksätra inklusive kostnadsberäkning, finansiering och tidplan för beslut i 
samband med kommunens investeringsbudget i november 2015. Louise Granath yrkade 
med instämmande av Mats Gerdau och Jan-Eric Jansson avslag på detta yrkande. 
 
 
Mikael Carlsson begärde ajournering med anledning av uppgifter från Stefan Saläng om att 
investeringsbeslut i denna fråga måste tas i samband med beslut om budgeten men 
ordföranden sa nej.  
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Louise Granaths yrkande om att avslå Stefan 
Salängs yrkande om återremiss.  
 
Ordföranden ställde proposition på Mats Gerdaus yrkande mot Khashayar Farmanbars 
yrkande och fann att Mats Gerdaus yrkande hade bifallits. Votering begärdes och 
verksktälldes. Vid voteringen avgavs 31 röster för Mats Gerdaus yrkande och 30 röster för 
Khashayar Farmanbars yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallit Mats Gerdaus 
yrkande.  
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 
• Voteringslista 1 

Reservationer 
Stefan Saläng reserverade sig mot beslutet. 
 
Khashayar Farmanbar reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraternas 
fullmäktigegrupp och ingav följande.  
 



41 (116) 
 21 september 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

”Vår uppfattning är att Fisksätra skulle vara den bästa platsen för placering av simhallen. 
Faktorer som tillgänglighet, samhällsekonomi, befolkningstillväxt och integrationseffekter 
pekar alla för en placering i Fisksätra. Därför reserverar vi oss mot beslutet. 
I detta läge är det viktigt att vi får bra utveckling i båda stadsdelarna. När det gäller 
Näckenbadet innebär beslutet en nybyggd simhall och att Saltsjöbadens IP får en 
upprustning. För Fisksätras del vill vi se tydliga investeringar som bidrar till förbättrad 
livskvalitet och upprustad centrum. En sådan investering kan vara en multifunktionshall 
med möjlighet till konserter, kultur, friidrott m.m. Vidare behöver befintlig bollhall och 
fotbollsplan rustas upp.” 
 
Mikael Carlsson reserverade sig mot beslutet för Nackalistans fullmäktigegrupp och ingav 
följande.  
 
”Nackalistan reserverade sig mot valet av lokalisering av simhall och de föreslagna 
investeringsmedeln för bl a projektering i Saltsjöbaden. Beslutet har tillkommit på felaktiga 
och bristfälliga grunder och är inte på den nivå som kommunens revisorer har krävt för  
investeringssatsningar. I debatten för lokalisering av simhall sade kommunstyrelsens 
ordförande Mats Gerdau att senaste årets besöksfrekvens för nuvarande Näckenbadet låg 
på lite över 70.000 besökare. Något som motsades av Nackalistans Bo Ståldal eftersom en 
annan siffra på ca 40.000 angavs i kommunens egen utredning. Det är allvarligt 
missledande att som högste ansvarig ännu en gång föra ut en felaktig siffra. Siffran över 
70.000 angav Nacka simhall och  Näckenbadets tillsammans. Även den ekonomiska 
jämförelsen som framfördes i debatten där Fisksätra skulle vara ett dyrare alternativ haltade 
eftersom jämförelsen härrörde från två olika storlekar på simhallar, där den för Fisksätra 
var ca 1.000 kvm större och därmed fick en högre kostnad utan att skillnaden angavs. Med 
dessa och fler andra vilseledande brister i utredningens faktaunderlag så är det närmast en 
skandal att beslutet gick igenom. Ett underlag ska vara vara tydligt, objektivt och rättvist för 
att politiker ska kunna fatta beslut på riktiga grunder. Nackalistan anser att alternativet med 
simhall i Fisksätra är det bästa alternativet för Nackas alla invånare, för framtiden och för 
ekonomin. Vår reservation mot alternativet Saltsjöbaden också har flera viktiga positiva 
faktorer som gäller att hanteras. Att slänga fram ett alternativ med en sporthall i sista stund 
som ett fläskben till Fisksätra, utan gedigen analys av för- och nackdelar och med ett 
ultimatum om att inte få den om simhallsalternativet där skulle vinna, visar på stor 
ekonomisk, demokratisk och planmässigt ansvarslöshet och lättsinne. Förslaget måste 
underkastas samma granskning och faktaunderlag som revisorer och politiken kräver för 
dyrbara investeringssatsningar. Om det i nuläget, av beslutande partier, visar sig att de 
redan känner till att alla fakta för sporthallen talar för Fisksätra så borde det inte ställas 
ultimatum utan i alla händelser vara det enda alternativet. Annars verkar det uppenbart att 
alternativet med simhall i Saltsjöbaden och en sporthall i Fisksätra har tillkommit för att 
minska det väljartapp som ett par av de borgerliga partierna fick i Saltsjöbaden i senaste 
valet och att man struntar i Fisksätra och ger dem ett tröstpris. Det är inte Nackas bästa 
som ligger till grund för beslutet utan valtaktiska skäl.” 
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Sidney Holm reserverade sig mot beslutet för Miljöpartiets fullmäktigegrupp och ingav 
följande. 
 
”Miljöpartiet anser att den nya simhallen i Saltsjöbaden ska lokaliseras till Fisksätra istället 
för till Neglinge. Detta är det bästa alternativet både utifrån funktions- och 
tillgänglighetsperspektiv, vilket även klart framgick av den ursprungliga tjänsteskrivelsen. 
Inga nya fakta som talar för en lokalisering till Neglinge framkommit. När Näckenbadet 
byggdes för 45 år sedan var Neglinge ett centralt beläget område i Saltsjöbaden. För 45 år 
sedan var det mer bebyggelse i Neglinge än i Fisksätra men idag är Neglinge ett glesbefolkat 
villaområde samtidigt som Fisksätra är Sveriges mest tätbefolkade tätort. Fisksätra har idag 
45 år senare, ett klart bättre kollektivtrafikläge och de flesta Saltsjöbor passerar Fisksätra på 
sin väg till & från arbetet eller skolan. Eftersom Fisksätra är mer tätbefolkat är det också 
fler som kan ta sig dit till fots eller med cykel än om man väljer att placera badet i ett lite 
mer avsides glesbefolkat villaområde.” 
 
Lars Örback reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp och ingav 
följande. 
 
”Man behöver inte vara arkitekt för att se att det finns betydligt mer möjligheter att 
bygga nytt I Fisksätra än i den avgränsade ytan runt Näckenbadet. Dessutom är 
det sankt i Näcken och dyrare att grundlägga. Om man i stället för som i 
utredningen jämför samma simhall med de två placeringarna blir då den i Fisksätra 
billigare. 
Vad gäller pris för mark som har nämnts för Fisksätra och inte i Näckenplaceringen 
så kan faktiskt inkomsten bli större i Näcken pga av värdet runt om. 
När Näckenbadet byggdes fanns inte Fisksätra. Om man byggt först när Fisksätra 
varit färdigt är det inte säkert att badet hamnat i Saltsjöbaden. 
Om simhallen placeras i Fisksätra blir det ju bra för alla. Skolorna får sammantaget 
kortaste avstånden inkl tågresan och gång. Antalet barn i i de två kommundelarna 
är jämförbart. 
De är betydligt lägre simkunnighet även bland äldre i Fisksätra och de får en chans. 
Dessutom får övriga Nacka det lätt att ta sig till hallen då den byggs bredvid 
stationen. 
Saltsjöbadsborna tar sig förbi Fisksätra på väg till jobbet. Antalet besökare kommer 
att bli fler då man slipper gå den långa vägen mellan tåget och Näckenbadet 
särskilt under den mörka vintern. Det blir liknande problem för de som cyklar. Det är 
inte realistiskt att gå från det utspridda Saltsjöbaden till Näckenbadet. Det är bara 
3000 i Saltsjöbaden som har gångavstånd från hemmet till Näcken mot alla 8000 i 
Fisksätra vid en placering där. 
Vad gäller planprocessen har MSN nu beslutat om snabbare hantering så det blir 
bra med Näckenbadets sista år parallellt med att ändring av detaljplan beslutas och 
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samtidigt ritas det nya badet. Då får man också glädje av de dyra investeringarna i 
Näckenbadet. En detaljplan kan alltså fastställas samtidigt som man ritar den nya 
hallen så det behöver inte bli någon tidsförlust. Dessutom är chansen för 
överklagande större runt Näckenbadet från villorna där. I Fisksätra är det bara 
Stena som kan överklaga och de har redan lovat att stötta en Fisksätralösning. 
Förståelse för simklubbens oro men jag är säker på att det kommer att bli ett större 
utnyttjande av en simhall i Fisksätra och därmed fler medlemmar i kubben. 
En simhall i Fisksätra utesluter f ö inte en idrottsanläggning där Det behöver inte bli 
ett antingen eller. Det är två separata diskussioner. 
Det är lätt att bli nostalgisk och lägga simhallen på det gamla stället, särskilt för de 
som bor i den kommundelen. Men inga argument talar för det och man missar även 
möjligheten till integration. Alltså är Fisksätralösningen en winwinsituation.” 
 
Jan-Eric Jansson reserverade sig mot beslutet för Kristdemokraternas fullmäktigegrupp och 
ingav följande, bilaga till protokollet.  

Protokollsanteckningar 
Hans Peters lät anteckna följande för Centerpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Nacka kommunfullmäktige fattade idag beslut om att bygga en ny simhall på platsen där 
det befintliga Näckenbadet ligger i Saltsjöbaden. Centerpartiet röstade ja till att en ny 
simhall i Saltsjöbaden på platsen där nuvarande Näckenbadet ligger. I Saltsjöbaden går 
nästan 2000 barn i grundskolan vilket gör det viktigt att simhallen placeras i närheten till 
skoleleverna då skolan har ansvar för simundervisningen. Dessutom är området 
detaljplanerat för simhall vilket ger snabbare färdigställandetid jämfört med lokalisering på 
andra platser. 
 
Det är glädjande att vi äntligen beslutat att den nya simhallen ska byggas där det befintliga 
Näckenbadet ligger. Byggtiden blir 2-3 år kortare och 25 miljoner billigare jämfört med om 
den nya simhallen skulle ha byggts i Fisksätra. Det gynnar Nackaborna att vi snabbt och 
med ansvar för skattebetalarnas pengar kan få en ny simhall på plats. 
 
Centerpartiet har tillsammans med Moderaterna och Folkpartiet tagit initiativ till en ny 
idrottsanläggning i Fisksätra vilket tillsammans med simhallen i Saltsjöbaden skapar stora 
möjligheter för idrottsutövning i Saltsjöbaden/Fisksätra. – Ett bra idrottspaket! 
 
Sammanfattningsvis värnar Centerpartiet möjligheterna för ett aktivt idrottsliv i alla delar av 
Nacka. Denna satsning gör det möjligt för både en simhall i Saltsjöbaden och en ny 
idrottshall i Fisksätra. Vi ser även att 11-mannaplanen på Fisksätra IP så snart som möjligt 
bör förses med konstgräs vilket möjliggör en längre fotbollssäsong.” 
 
Gunilla Grudevall Steen lät anteckna följande för Folkpartiets fullmäktigegrupp. 
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”Folkpartiets ställningstagande att vid dagens kommunfullmäktige förorda Näckenbadet är 
en sammanvägd bedömning av de fakta och aspekter som har presenterats i utredningar 
och debattinlägg. En av fördelarna med att bygga vid Näcken är att simanläggningen ryms 
inom befintlig detaljplan och därmed går snabbare att få på plats för att ersätta det 
befintliga Näckenbadet som är i mycket dåligt skick. Placeringen vid Näcken förespråkas 
dessutom av skolor i området och även av Saltsjöbadens IF som idag har en fungerande 
simverksamhet för ca 500 medlemmar. 
 
Det ingår i politikens uppdrag att ha ett helhetsperspektiv för kommunens invånare. Nacka 
satsar nu på att bygga tre nya simhallar i kommunen inom en relativt kort tidsperiod, vid 
Myrsjö IP, Näcken samt centrala Nacka. Det tycker vi i Folkpartiet är oerhört positivt. 
Simhallarna kommer att ha olika inriktning och karaktär och de är geografiskt fördelade 
över olika kommundelar  
 
Det är Folkpartiets absoluta mål att alla i kommunen ska erbjudas en rik och varierad fritid 
med tillgång till en mångfald av idrotts-, fritids- och kulturanläggningar. 
 
Folkpartiet förordar nu en sammanlagd satsning på idrott och fritid i området Saltsjöbaden-
Fisksätra. I detta ingår en ersättande simhall vid Näcken, en ny idrottsanläggning i Fisksätra 
t.ex. med inriktning mot friidrott, samt att fotbollsplanen vid Fisksätra IP upprustas med 
konstgräs. Förutom simhallsbeslutet vid dagens Kommunfullmäktige finns ett uppdrag från 
Kommunstyrelsen till Fritidsnämnden att ta fram ett förslag till en ny idrottshall i Fisksätra 
med inriktning mot friidrott. Folkpartiet är en av initiativtagarna till detta uppdrag och 
enligt direktivet från Kommunstyrelsen till Fritidsnämnden ska detaljplanearbetet för en ny 
idrottshall påbörjas under fjärde kvartalet 2015. I direktivet framförs även att 
fotbollsplanen vid Fisksätra IP behöver rustas upp och anläggas med konstgräs.” 
 
Tobias Nässén lät anteckna följande för Moderaternas fullmäktigegrupp. 
 
”Efter flera år av diskussioner och utredningar har Nacka kommunfullmäktige under våren 
och hösten 2015 beslutat om två nya simhallar, en vid Myrsjö IP och en vid Saltsjöbadens 
IP. 
 
Moderaterna har varit drivande för att få dessa beslut på plats, och vi kommer fortsätta 
detta engagemang för att också i olika steg få de nya simhallarna klara så att Nackaborna 
kan börja använda dem. Grundbulten i vårt engagemang består i att framför allt barn och 
unga, men även barnfamiljer och äldre ska ha goda förutsättningar för en aktiv fritid, bra 
hälsa och en hög grad av simkunnighet. 
 
När vi förtroendevalda ska fatta viktiga inriktningsbeslut måste vi väga samman olika 
faktorer. I det aktuella fallet har vi två bra möjligheter, men vi anser att en placering vid 
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Näckenbadet är sammantaget bättre. I denna sammanvägning väger vi in bland annat 
följande faktorer: 
 
Vid Näckenbadet finns en fungerande simverksamhet ihop med andra verksamheter vid 
Saltsjöbadens IP. Här finns också en detaljplan som föreskriver idrott och det finns 
infrastruktur såsom parkeringsplatser och en bergvärmeanläggning. Att kostnaden enligt 
utredningen också bedöms bli lägre än vid en byggnation i Fisksätra spelar också in. 
 
En stor del av skolbarnen i området Saltsjöbaden/Fisksätra går i skolan i Saltsjöbaden och 
har då nära till Näckenbadet. Det finns en väl fungerande organisation för elevers 
simundervisning inklusive extra stödundervisning så att så många som möjligt uppfyller 
målen om simkunnighet. 
 
Moderaterna har även tagit initiativ till en idrottsanläggning i Fisksätra. En sådan 
anläggning skulle kunna ha en inriktning mot friidrott men ha en kapacitet för flera olika 
funktioner. På det sättet skapas en positiv helhet för området med både en ny simhall vid 
Näckenbadet, och en idrottshall i Fisksätra. Vid sidan av detta planeras för att lägga om 
naturgräsplanen i Fisksätra till konstgräs och på det sättet skapar vi en positiv förstärkning 
för hela området Saltsjöbaden/Fisksätra. 
 
Avslutningsvis vill vi korrigera en siffra som nämndes i debatten gällande besökstalen på 
Näckenbadet. Vid en fråga till driftsoperaören om besöksantal vid Näckenbadet blev svaret 
till oss tyvärr felaktigt. Den korrekta uppgiften ska vara att prognosen för 2015 är en 25-
procentig ökning från de 32 000 som fanns i förfrågningsunderlaget. Vi beklagar att den 
faktauppgift vi fick visade sig vara felaktig, men det påverkar inte ställningstagandet och var 
inte en avgörande del i debatten utan poängen var uppgiften om ökat antal besökare.” 
 
 
- - - - - 
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§ 207 Dnr KFKS 2015/536-012 

Överenskommelse om mottagande av nyanlända 
flyktingar 

Beslut 
Kommunfullmäktige fattar följande beslut. 
 

1. Nacka kommun ska ingå föreslagen överenskommelse med Migrationsverket, 
genom länsstyrelsen i Stockholms län, om årligt mottagande och bosättning av 139 
nyanlända invandrare. 

2. Kommunfullmäktige noterar att arbets- och företagsnämnden har det övergripande 
ansvaret för att det finns bostäder för de flyktingar kommunen tar emot enligt 
överenskommelsen. I de fall bostäder ska erbjudas med kommunen som hyresvärd, 
ligger förvärv och om- eller nybyggnation inom kommunstyrelsens ansvarsområde. 
 

Ärende 
Flyktingsituationen i världen är akut och många människor söker skydd i Europa och 
Sverige. Idag väntar cirka 9 300 personer på Migrationsverkets anläggningsboende där de 
bor under handläggningstiden. Det innebär att alla kommuner behöver ta ett större ansvar 
att erbjuda boende till nyanlända som fått uppehållstillstånd.  
 
Länsstyrelsen har tagit fram ett förslag till överenskommelse med kommunerna, där det för 
Nackas handlar om att ta emot 139 nyanlända flyktingar per år.  
 
Möjligheten för att nyanlända barn och unga ska får en bra skolgång i Nacka är mycket 
god. Det som behöver utvecklas är samordningen mellan skolorna avseende information 
om ankomst och antal, hjälp vid skolval, kartläggning av förkunskaper mm. Invandringen 
utgör en viktig faktor för att möta framtidens kompetensförsörjning och är därmed en stor 
tillgång på arbetsmarknaden. Många arbetsgivare ser invandrare som en resurs men att 
svårigheten handlar om att ta reda på deras kompetens, utbildning och färdigheter. Denna 
ekvation ställer krav på kommunerna att matcha utbud och efterfrågan och att agera snabbt 
i alla led, från första kontakt till beslut om rätt åtgärd.  
 
Bristen på bostäder bedöms kunna lösas genom en mix av nya hyreskontrakt med privata 
fastighetsägare, köp av fastigheter, omställning av verksamhetslokaler och uppförande av 
tillfälliga modulbostäder. Det övergripande ansvaret för att det ska finnas bostäder för de 
flyktingar kommunen tar emot enligt överenskommelsen ligger på arbets- och 
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företagsnämnden medan det är kommunstyrelsen som är ansvarig om kommunen ska köpa 
fastigheter, bygga nya bostäder eller bygga om befintliga lokaler till bostäder 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 31 augusti 2015 § 198 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 augusti 2015 
Arbets- och företagsnämndens beslut den 23 juni 2015, § 48 
Föreslagen överenskommelse 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 31 augusti 2015 § 198 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

1. Nacka kommun ska ingå föreslagen överenskommelse med Migrationsverket, 
genom länsstyrelsen i Stockholms län, om årligt mottagande och bosättning av 139 
nyanlända invandrare. 

2. Kommunfullmäktige noterar att arbets- och företagsnämnden har det övergripande 
ansvaret för att det finns bostäder för de flyktingar kommunen tar emot enligt 
överenskommelsen. I de fall bostäder ska erbjudas med kommunen som hyresvärd, 
ligger förvärv och om- eller nybyggnation inom kommunstyrelsens ansvarsområde. 

Beslut i arbets- och företagsnämnden den 23 juni 2015 § 48 
Arbets- och företagsnämnden föreslog att kommunfullmäktige ska besluta att ingå 
överenskommelse mellan Nacka kommun och Migrationsverket genom Länsstyrelsen i 
Stockholms län om årligt mottagande och bosättning av 139 nyanlända invandrare. 
 

Yrkanden 
Jan-Eric Jansson yrkade med instämmande av Christine Lorne, Monica Brohede Tellström, 
Mikael Carlsson, Eva Öhbom Ekdahl, Efson Goitom, Mats Gerdau, Mats Granath, Ylva 
Sandström, Kaj Nyman, Ella Tegsten, Louise Ollivier, Sidney Holm och Maria Lähetkangas 
bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 
Camilla Carlberg yrkade kommunfullmäktige skulle besluta i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag men med ändringen att första meningen i punkten 2 skulle 
strykas.  
 
Eric Myrin yrkade avslag på kommunstyrelsens förslag.   
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag punkten 1. 
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Med avslag på Camilla Carlbergs ändringsyrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet 
med kommunstyrelsens förslag punkten 2. 
 
Kommunfullmäktige beslutade således i enlighet med Jan-Eric Janssons yrkande och avslog 
Eric Myrins yrkande. 
 

Reservationer 
Camilla Carlberg reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp och 
ingav följande.  
 
”Vänsterpartiet har länge ställt krav på att Nacka måste öka sitt flyktingmottagande så att 
kommunen minst tar emot ”sin andel” i Sverige. Nacka är ganska precis en procent av 
Sverige vad gäller befolkning. Således borde Nacka ta emot minst en procent av de 
flyktingar som tas emot i Sverige. Det nya avtalet om flyktingmottagande är helt klart ett 
viktigt steg framåt men än har inte Nacka nått upp till enprocentsnivån, annat än vad avser 
ensamkommande flyktingbarn. 
Ett stort problem med flyktingmottagningen i Nacka har varit förmågan att erbjuda 
bostäder. I och med att Nacka saknar ett kommunalt bostadsbolag så saknar också 
kommunen ett viktigt verktyg. Nu påtalas just vikten av att på olika sätt försöka få fram 
tillräckligt med bostäder. Det är bra och nödvändigt, samtidigt så är det viktigt att 
bostäderna för flyktingar inte blir ett ”ghetto” utan sprids över kommunen för att 
medverka till bättre förutsättningar för integrationsprocessen. 
Vänsterpartiet har under många år hävdat att kommunen behöver ett kommunalt 
bostadsbolag. Med ett eget bostadsbolag får kommunen ett verktyg för 
bostadsförsörjningen, för flyktingar, för personer med särskilda sociala skäl men också för 
alla övriga Nackabor som vill bo i hyresrätt och inte i bostadsrätt. Därmed kan också den 
blandning av människor uppnås som befrämjar integrationen. 
Vänsterpartiet vill att det ska vara MSN och Socialnämnden som ska vara ansvariga för 
flyktingvälkomnandet, MSN för själva bostadsförsörjningen och Socialnämnden för 
mottagandet, och inte som idag AFN.” 
 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Nackalistan är postiva till mottagandet av flyktingar enligt de beräkningar som kommunen 
beräknas kunna ta emot. Här måste ett arbete och troligen resurser till för att bistå de 
frivilligorganisationer som i dagens läge tar på sig en stor uppgift. De invånare som inte har 
en stor sparad slant till att köpa en lägenhet eller möjlighet att betala en dyr hyra har stora 
problem att bo i dagens och morgondagens Nacka. Nacka måste intensifiera arbetet med 
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att hitta fler billiga boendealternativ och lära av andra kommuner som har lyckats bättre 
med att producera billiga bostäder.” 
 
Monica Brohede Tellström lät anteckna följande för Folkpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Det finns alltför många flyktingar i världen idag. Ett fåtal av dessa lyckas fly och ta sig till 
Sverige.Att Nacka kommun ska ta emot fler flyktingar anser Folkpartiet vara en 
självklarhet, likaså att alla kommuner skall hjälpas åt och ta ansvar. 
Ännu fler flyktingar beräknas komma de närmaste åren och Folkpartiet kommer aktivt 
arbeta för en integrationspolitik med skolgång, boende, hälsovård samt underlätta inträdet 
på arbetsmarknaden.” 
 
Maria Lähetkangas lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Länsstyrelsen har skickat en förfrågan till Nacka kommun för 2015 angående mottagande 
av nyanlända flyktingar där de önskar att Nacka kommun ökar sitt mottagande och 
välkomnar 139 personer under 2015. Nacka har hittills i år tagit emot mindre än en 
tredjedel av det antalet som är överenskommet. Socialdemokraterna kräver att majoriteten 
måste omprioritera för att möta och välkomna nyanlända till Nacka. Eftersom Nacka 
bygger mycket och just nu ligger i framkant för byggandet i Sverige vill socialdemokraterna 
att det ställs högre krav på att bygga långsiktigt hållbart både ekonomiskt, ekologiskt och 
socialt. Nacka kommun skrev i överenskommelse för 2014 att de skulle välkomna 40 
nyanlända flyktingar men inte heller det kunde de leva upptill. Det finns en underkapacitet 
på boende för nyanlända och detta måste åtgärdas. En av de stora bristerna är att 
ärendehanteringen skjuts på framtiden.  Muntlig information från Länsstyrelsen erhölls 
redan i november 2014 och förfrågan från Länsstyrelsen inkom till Nacka kommun 
formellt i februari 2015. Majoriteten väljer trots detta att inte behandla ärendet på 
fullmäktige förrän 21 september samma år. Då finns inte mycket tid kvar för att ta emot 
nyanlända för 2015. Den moderatledda majoriteten behöver vara mer proaktiva för att 
klara av välkomnandet av nyanlända flyktingar även i denna del av Sverige.” 
 
Kaj Nyman lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Europas närområde upplever en flyktingkatastrof som saknar motstycke sedan Andra 
världskriget. 12 miljoner syrier är på flykt; de flesta är internflyktingar men runt 4 miljoner 
har flytt till Syriens grannländer – Libanon, Jordanien, Turkiet. 380 000 har hittills under 
2015 tagit sig till Europa. Det är i det närmaste en tredubbling jämfört med förra året. 
Till Sverige kommer mer än 1000 flyktingar om dagen. En del av dem väljer att inte söka 
asyl i Sverige, utan fortsätter till våra grannländer Norge och Finland. Samtidigt som 
fullmäktige debatterade överenskommelsen med länsstyrelsen om Nackas mottagande av 
flyktingar hade ett så kallat transitboende upprättats i Nacka.  
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Jag ställde frågan till den styrande majoriteten vad Nacka kommun kan göra för att hjälpa 
de frivilligorganisationer som tagit på sig uppgiften att ge dessa människor en 
människovärdig vistelse under sina få dygn här. Svaret var minst sagt svävande. 
Stockholm – som onekligen bär tyngsta bördan när det gäller flyktingmottagandet – har 
enligt uppgift beslutat sig för att göra detta: 
• Finkamma stadens resurser när det gäller lokaler som är säkra att övernatta i. 
• Två idrottshallar är avsatta för att ta emot transitflyktingar. 
• En summa pengar – flera miljoner – ska avsättas för att de frivilligorganisationer som 
arbetar med flyktingarna ska kunna ansöka om finansiellt stöd. 
• Staden ska utse en samordnare som ska hjälpa de ideella krafterna att samordna de 
resurser som finns. 
• Staden övertar ansvaret och logistiken för sophämtning på de platser där tillfälliga 
övernattningar har anordnats. 
• Staden kommer också att dra igång ett arbete med att via föreningslivet försöka 
organisera meningsfull fritid för dem som vistas här. 
Nacka ligger nära Stockholms innerstad, och även om Nacka inte tar emot transitflyktingar 
i lika stor omfattning som Stockholm måste också vi göra vår insats för denna grupp 
flyktingar. De insatser som den rödgröna majoriteten i Stockholm gör för dessa människor 
manar till efterföljd också i alliansstyrda Nacka!” 
 
Louise Ollivier lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Miljöpartiet ser positivt på att Nacka kommun nu äntligen tar sin del av ansvaret genom 
denna överenskommelse med Länsstyrelsen. Vi ser dock problem med att frågan skjutits 
upp under längre tid och att verkställigheten av beslutet dröjer. Denna fördröjning kan 
innebära att kommunen i slutändan tar emot färre personer i behov av boende än vad 
denna överenskommelse säger vilket gör att många människor får vänta med att starta sina 
liv här i Sverige.  
Nacka kommun tar idag, och har inte heller historiskt,  tagit det ansvar att ta emot 
nyanlända som tillkommer en kommun av Nackas storlek. Detta skadar kommunen på kort 
och lång sikt på en mängd olika sätt. Det skadar även Sverige i stort när kommuner, 
placerade i expansiva omgivningar, väljer att ställa sig utanför ansvarstagandet och skyller 
på brist på bostäder. Nacka kommun har en bottenplats bland Stockholms kommuner när 
det gäller att ta emot flyktingar och det är dags att snabbt hitta lösningar för utökat 
gemensamt ansvarstagande.  
Sverige kommer under 2015 och framåt ta emot ett stort antal flyktingar från krigsdrabbade 
områden. Väldigt många flyr nu för sina liv från oroshärdar runt om i världen och det ser 
tyvärr ut att fortsätta. Internationella organ ser att flyktingströmmarna kommer öka 
framöver pg a oroligheter och ett förändrat klimat som kan komma att ge katastrofala 
effekter i vissa områden runt om i världen.   
Bostäder är en förutsättning för att kunna ta emot nyanlända flyktingar och vi ser det som 
positivt att frågan om vem som har ansvaret för att bostäder tillhandahålls nu lyfts. 
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Miljöpartiet arbetar aktivt på olika nivåer för att finna möjlighet till boenden för fler och vi 
vill hänvisa till de senaste motionerna som kommit från Miljöpartiet i Nacka, samt bjuda in 
de övriga partierna till dialog. Miljöpartiets har lagt ram flera olika förslag för att snabbt 
komma tillrätta med problematiken. Ett av dessa förslag är att i väntan på att tunnelbanan 
och bostäder/affärslokaler byggs på Västra Sicklaön, ta fram tillfälliga bygglov för 
modulbostäder till flyktingmottagning för att snabbt ställa om och möta dagens behov. 
Dessa skulle kunna byggas av kommunen själv, Migrationsverket eller någon privat aktör. 
En motion om detta innehåll lämnades in den 20 mars 2015. Samma datum lämnades 
också in en motion om att kommunen måste ta ett socialt ansvar och se till att det byggs 
billigare bostäder för alla de som inte har råd med en bostad idag.” 
  
 
- - - - - 
 
 

§ 208 Dnr KFKS 2015/539-012 

Risk- och sårbarhetsanalys och krisplan 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige fastställer av kommunstyrelsen föreslagen övergripande risk- och 

sårbarhetsanalys. 
2. Kommunfullmäktige antar av kommunstyrelsen föreslagen central krisplan. 
 

Ärende 
Med en extraordinär händelse menas ett tillstånd eller en sådan händelse som avviker från 
det normala och som innebär en allvarlig störning eller överhängande fara för en allvarlig 
störning i viktiga samhällsfunktioner eller där händelsen kräver stora resurser för att kunna 
hanteras.  Av den lagstiftning som styr kommunens förebyggande, förberedande och 
operativa arbete med risk- och krishantering framgår att kommunen ska genomföra risk- 
och sårbarhetsanalyser samt beskriva hur krisledningsarbetet bedrivs.  
 
Den övergripande risk- och sårbarhetsanalysen som har gjorts för Nacka kommun 
fokuserar på extraordinära händelser inom samhällsviktiga verksamheter1 och kritiska 
beroenden. Krisplanen, med checklistor, anger hur kommunens krisledning är organiserad 
från lokal till central nivå samt vem som ansvarar för vad. 
 

                                                 
1 Till samhällsviktig verksamhet räknas vård och omsorg, utbildning, teknisk infrastruktur såsom vatten, 

vägar, el och värmeförsörjning. 
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Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 31 augusti 2015 § 199 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 augusti 2015 
Övergripande risk- och sårbarhetsanalys 
Central krisplan 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 31 augusti 2015 § 199 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 

1. Kommunfullmäktige fastställer av kommunstyrelsen föreslagen övergripande risk- 
och sårbarhetsanalys. 

2. Kommunfullmäktige antar av kommunstyrelsen föreslagen central krisplan. 
 
 

Yrkanden 
Roger Bydler yrkade med instämmande av Mikael Carlsson bifall till kommunstyrelsens 
förslag.  
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Roger Bydlers yrkande.  
 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Risk- o. sårbarhetsanalysen är viktigt inte minst i en tid när globala massutvandringar äger 
rum som berör alla kommuner i Sverige. Verkligheten kan snabbt ändras och det är viktigt 
att en gedigen omvärldsspaning görs med benchmarking hos kommuner som har kommit 
längre att hitta bra metoder för mottagande och integration. Vad gäller klimatet så kan 
vindstormar som inträffar med olika långa årsintervaller något som kan ställa till med 
omfattande skada och som det gäller att planera för i tillståndsgivande av bygglov och 
planer. Detsamma gäller stor nederbörd som inträffar vart 25:e år.”  
 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Risk- och sårbarhetsanalysen är ett dokument som berör många verksamheter inom 
Nacka kommun och spridningen av innehållet och dess tillämpning är därför viktig. Det tar 
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upp ett antal aspekter som behöver beaktas inför ställningstaganden, så att risker i görlig 
mån kan förebyggas innan åtgärder genomförs. 
Två exempel. Klimatförändringen förutsägs leda till att extrema väderhändelser blir allt 
vanligare, mer och kraftigare nederbörd, extremt varma dagar och vindar upp till 
stormstyrka. Normalt har planeringen inte gjorts med hänsyn till s.k. 100-års väder, men nu 
kan sådana väderhändelser komma att inträffa kanske vart 20:e år eller ännu oftare, vilket 
gör att de måste beaktas på ett annat sätt. Havshöjningen tenderar att accelerera och även 
om Stockholmsområdet har en landhöjning på i storleksordningen 3 mm per år, måste 
hänsyn tas till konsekvenserna av att vi kan få en höjning av havsytan på uppåt en meter till 
sekelskiftet. För att inte samhällsfunktioner och medborgare, t.ex. fastighetsägare, ska 
drabbas är det viktig, som förs fram i Risk- och sårbarhetsanalysen, att en 
Klimatanpassningsplan tas fram. En Klimatanpassningsplan som innehåller en analys av de 
risker som klimatförändringen för med sig och vilka förebyggande åtgärder som kan och 
bör vidtas. Ansvarsfrågorna är också ett viktigt område att beskriva i en sådan plan. Den 
lagstiftning vi har idag som säger att den som orsakar skada är också ersättningsskyldig 
räcker inte till i de n här typen av händelser. 
Det andra exemplet är vårt VA-system. Som konstateras i Risk- och sårbarhetsanalysen är 
framför allt avloppsnätet till vissa delar inte i det skick som krävs. Här finns förstås också 
en koppling till de extrema väderhändelser med översvämningar som förutsägs bli vanliga 
p.g.a. klimatförändringen, men också med tanke på den snabba befolkningsökning som vår 
kommun kommer att ha de kommande 15-20 åren. Det är alltså helt nödvändigt att 
avloppsnätet byggs ut och underhålls så att det får en kapacitet och kvalitet som kommer 
att krävas.” 
 
- - - - - 
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§ 209 Dnr KFKS 2015/532-810 

Fritidsstrategi 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar av kommunstyrelsen föreslagen fritidsstrategi. Fritidsstrategin 
ska årligen följas upp i kommunens årsbokslut. 
 

Ärende 
Nacka växer kraftigt och det är en stor utmaning för kommunen att möta de nya och ökade 
behov som befolknings- och företagstillväxten för med sig. Det gäller att hitta 
resurseffektiva lösningar för underhåll, att vidareutveckla befintlig infrastruktur och att 
tillgodose ökade krav på möjligheter för nya och fler fritidsaktiviteter. Detta kräver 
samordning, utveckling och kreativitet såväl inom kommunen som tillsammans med en 
mångfald av andra aktörer.  
 
Den föreslagna fritidsstrategin bottnar i en vid syn på fritid som inkluderar möten, 
upplevelser, umgänge, engagemang, föreningsliv och en bredd av aktiviteter såsom idrott 
och motion, friluftsliv, kreativt skapande och kultur och aktiviteter med djur. 
Fritidsaktiviteter är något man deltar i frivilligt, på ledig tid och deltagandet utgår ifrån egna 
val.  
 
Fritidsstrategin pekar ut fyra strategiska inriktningar mot ett idrotts- och fritidsutbud som 
ska vara attraktivt, tillgängligt, erbjuda möjligheter till delaktighet och bidra till ett hållbart 
Nacka. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 31 augusti 2015 § 200 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 augusti 2015 
Stadsledningskontorets förslag till fritidsstrategi 
Fritidsnämnden den 16 juni 2015, § 62 
Kultur- och fritidsenhetens förslag till strategi 
Fritidsnämnden den 2 april 2014, § 32 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 31 augusti 2015 § 200 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
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Kommunfullmäktige antog av kommunstyrelsen föreslagen fritidsstrategi. Fritidsstrategin 
ska årligen följas upp i kommunens årsbokslut. 

Beslut i fritidsnämnden den 16 juni 2015, § 62 
Fritidsnämnden beslutade att föreslå kommunfullmäktige att anta fritidsstrategi enligt 
tjänsteskrivelsens bilaga 1. 
 

Yrkanden 
Richard Wendt yrkade med instämmande av Louise Granath, Ninni Lindberg, Lydia Liu, 
Tobias Nässén bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 
Andreas Falk yrkade med instämmande av Ella Tegsten och Bosse Ståldal att 
Fritidsstrategin återremitteras för att kompletteras med perspektivet demokratiskt lärande, 
genusperspektiv och barnperspektiv där barn och ungdomar tillfrågas och synpunkterna 
beaktas. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Andreas Falks yrkande om återremiss mot avslag på 
detta yrkande och fann att yrkandet om återremiss hade avslagits. Votering begärdes och 
verkställdes. Vid voteringen avgavs 43 röster för avslag på Andreas Falks yrkande och 18 
röster för bifall till yrkandet. Kommunfullmäktige hade således beslutat att avslå Andreas 
Falks yrkande.  
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 
• Voteringslista 2 
 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Richard Wendts yrkande.  
  

Protokollsanteckningar 
Andreas Falk lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”För ett idrotts och fritidsutbud som fostrar Nackaborna i demokratins tecken.  
I Nacka ska idrotts och fritidsutbudet verka för att Nackaborna fostras demokratiskt . 
Demokratin måste vi vinna varje dag och för varje generation, vi kan inte ta den för given. 
Kommunen ska därför genom sin verksamhet integrera och fostra unga i den demokratiska 
värdegrund kommunen bygger på och hur den värnas i vårt samhälle. All idrotts och 
fritidsverksamhet ska genomsyras av ett demokratiskt tankesätt och ett genusperspektiv 
och detta perspektiv ska vara ständigt närvarande i dessa verksamheter. Varje ung individ i 
kommunen ska fostras i demokratiska anda. 
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Vi vet idag att det finns stora skillnader i tillgänglighet och fördelning av resurser till 
fritidsområdet. Därför behövs ett tydligt genusperspektiv på fritidsstrategin. 
 
Barnperspektivet måste tas på allvar. Det räcker inte att ena stunden hävda 
barnperspektivet för att i nästa stund konstatera att det inte fanns tid att tillfråga barn och 
ungdomar om deras synpunkter.” 
 
Louise Granath lät anteckna följande för Folkpartiets fullmäktigegrupp. 
 
"Nacka ska arbeta strategiskt och långsiktigt med frågor inom idrotts-, fritids- och 
kulturområdet. Folkpartiet är därför mycket positiva till att Fritidsnämnden nu har tagit 
fram denna fritidsstrategi, som ska åtföljas av en handlingsplan och ett arbete för att 
utveckla nämndens arbete inom några kritiska områden. 
 
Till exempel är vi positiva till den moderna och vida syn på fritid som strategin bottnar i, 
där det förutom idrott, motion, friluftsliv, kultur, djuraktiviteter ingår även ingår möten, 
upplevelser, umgänge, engagemang, föreningsliv. Nacka ska ha ett ATTRAKTIVT och 
TILLGÄNGLIGT idrotts- och fritidsutbud, där vi skapar möjlighet till DELAKTIGHET 
och HÅLLBARHET. 
 
Fritidsstrategin och tillkommande handlingsplan, tillsammans med fritidsnämndens 
kapacitetsutredning av behovet av lokaler för idrott och fritid fram till 2030, är två mycket 
centrala dokument som måste tas på allvar och genomsyra både fritidsnämndens och andra 
nämnders arbete och prioriteringar framöver. Det gäller inte minst i samtliga planprogram 
som arbetas fram när Nacka växer och bygger en attraktiv, tillgänglig och hållbar stad." 
 
Ninni Lindberg lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Miljöpartiet ser det som viktigt att Nacka kommuns invånare har, oavsett 
kön/ålder/etnicitet/religion/könstillhörighet/funktionsförmåga/sexuell läggning, har 
tillgång till goda motionsanläggningar idag och i framtiden. När Nacka förtätas på Sicklaön 
så ser vi det oerhört viktigt att antalet anläggningar ökar i samma takt som befolkningen 
gör det för att behålla kvoten fritidsaktiviteter per boende i närområdet. Vi ser att det även 
är viktigt att möjliggöra för fler spontana aktiviteter i närområdet för alla nackabor genom 
utvecklad gestaltning av parker, lekplatser och utegårdar.” 
 
 
- - - - - 
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§ 210 Dnr KFKS 2012/507-530 

Lånecyklar i Nacka 
Motion den 10 september 2012 av Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige konstaterar att intentionerna bakom förslagen i motionen är 
tillgodosedda genom det som kommunfullmäktige angett om system för lånecyklar i 
cykelstrategin. Det ingår i natur- och trafiknämnden ansvar att fatta erforderliga beslut för 
att ett sådant system ska kunna etableras när det finns ett juridiskt hållbart sätt att gå 
tillväga. Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Ärendet 
Sidney Holm (MP) har i motionen föreslagit att kommunen ska se till att det kommer ett 
system med lånecyklar till Nacka.  
 
Kommunfullmäktige har i den nyligen antagna cykelstrategin uttalat att cykeln fungerar 
som ett komplement till de övriga kommunikationsmedlen men att alla äger inte en cykel 
och att eftersom det kan vara svårt att ta cykeln med kollektivtrafiken är den inte alltid med 
då den behövs. Kommunfullmäktige tycker att ett lånecykelsystem kan vara ett bra sätt att 
marknadsföra cykeln i stort.  
 
Kommunen har tittat på olika lösningar under de senaste åren men hittills har det inte 
funnits något sätt att göra som uppfyllt kraven på att inte strida mot lagen om offentlig 
upphandling eller kommunallagen. Nacka kommun planerar nu att göra en upphandling 
tillsammans med Stockholm stad, planerad till 2016/2017, eftersom ett gemensamt system 
skulle göra det enkelt att ta en cykel i ena kommunen och lämna den i den andra. Om det 
dessförinnan kommer fram ett förslag som är juridiskt acceptabelt kommer natur- och 
trafiknämnden att lyssna på det och ta ställning till om det är möjligt genomföra det. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 25 maj 2015 § 151 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 26 mars 2015 
Tekniska nämnden den 11 februari 2014 § 23 
Motion 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 15 juni 2015 § 176 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 25 maj 2015 § 151 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige konstaterar att intentionerna bakom förslagen i motionen är 
tillgodosedda genom det som kommunfullmäktige angett om system för lånecyklar i 
cykelstrategin. Det ingår i natur- och trafiknämnden ansvar att fatta erforderliga beslut för 
att ett sådant system ska kunna etableras när det finns ett juridiskt hållbart sätt att gå 
tillväga. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Beslut i tekniska nämnden den 11 februari 2014 § 23 
Tekniska nämnden föreslog att kommunfullmäktige anser motionen färdigbehandlad 
genom att tekniska nämnden 2013-03-19 har gett trafikenheten i uppdrag att via samarbete 
med Stockholm inför nästa avtalsperiod för lånecyklar undersöka möjligheten att starta ett 
med Stockholm kompatibelt system i Nacka. Dessutom har enheten i uppdrag att 
undersöka andra möjligheter att innan 2017 införa ett lokalt system i Nacka. Det senare 
arbetet pågår genom att underlag tas fram för upphandling av ett sådant system. 
 

Yrkanden 
Sidney Holm yrkade avslag på motionen. 
 
Eva Närva Eickenrodt yrkade med instämmande av Kaj Nyman, Mikael Carlsson och 
Gunilla Grudevall Steen bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Eva Närvä Eickenrodts yrkande.  
 

Protokollsanteckningar 
Gunilla Grudevall Steen lät anteckna följande för Folkpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Lånecyklar är något mycket positivt, som Folkpartiet länge velat se i Nacka. Det är dock 
viktigt att vi har ett system som är kompatibelt med Stockholms stad, eftersom en stor del 
av poängen annars försvinner. Vi ser positivt på möjligheterna att inom kort påbörja 
och genomföra en gemensam upphandling, vilket också sannolikt leder till ett mer 
fördelaktigt avtal.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
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”Motionen skrevs redan år 2012 och då hade det varit fullt möjligt att då skriva ett avtal om 
lånecyklar med en klausul om uppsägning utifall Stockholm skulle byta leverantör i 
förhandlingarna 2017. Om det idag är för sent för att teckna ett bra ”häng” avtal är det 
förmodligen bättre att invänta Stockholms nya upphandling som är planerad till 
2016/2017, därför yrkar vi i MP inte på bifall till motionen idag. Det känns dock märkligt 
att Allianmajoriteten räknar med en stor ökning av cyklandet framöver utan att göra några 
större satsning på cykelinfrastrukturen. I kommunens cykelstrategi finns endast satsningar 
på totalt ca 80 mnkr för investeringar i hela kommunens lokal-, och huvudcykelnät under 
en femtonårsperiod. Däremot planeras nya bilparkeringsplatser för 200-300 mnkr bara i 
den första detaljplanen för centrala Nacka ”Nya gatan” (om kommunens 
rekommendationer följs). ” 
 
- - - - - 
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§ 211 Dnr KFKS 2015/536-133 

Nacka kommuns flyktingmottagande 
Motion den 17 mars 2013 av Camilla Carlberg och Lars Örback (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att det pågår ett arbete i kommunen kring att öka 
flyktingmottagandet. Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Ärendet 
Vänsterpartiet yrkar i motion att Nacka kommun ökar flyktingmottagandet så att det minst 
står i proportion till kommunens befolkningsandel i Sverige. 
  
Kommunfullmäktige har en uttalad politisk vilja att ta ett större ansvar för 
flyktingmottagandet. I Nacka kommuns Mål och budget 2015-2017 anges att ”Ett generöst 
och välkomnande flyktingmottagande är självklart för oss. Jobb och utbildning är 
nyckelfaktorer för en lyckosam integration.” I mål och budget anges också att ”I takt med 
att konflikthärdarna runt om i världen ökar så har vi, liksom alla Stockholmskommuner, 
under de närmaste åren en stor utmaning i att ta emot fler flyktingar”.  
 
Kommunens största hinder är bristen på bostäder. Det är svårt för kommunen att erbjuda 
flyktingar boende inom den ordinarie bostadsmarknaden. Ett långsiktigt arbete bedrivs för 
att hitta boendeformer. Bristen på bostäder är generell i en tillväxtregion som Stockholm 
och drabbar i högre utsträckning vissa grupper.  
 
I enlighet med de utredningar som gjorts av social- och äldrenämnden och arbets- och 
företagsnämnden är bedömningen att det i dagsläget inte är realistiskt att ha en 
flyktingmottagning i den motsvarighet som det yrkas på i motionen. Det pågår dock ett 
aktivt i kommunen för att möta det ökade behovet att ta emot fler flyktingar.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 13 april 2015 § 112 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 9 mars 2015 
Rapport, Etableringsprocess 
Social- och äldrenämnden den 21 oktober 2014 § 172 
Arbets- och företagsnämnden den 11 november 2014 § 45  
Motion 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 15 juni 2015 § 168 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunfullmäktige den 27 april 2015 § 136 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 13 april 2015 § 112 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det pågår ett arbete i kommunen kring att öka 
flyktingmottagandet. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Beslut i arbets- och företagsnämnden den 11 november 2014 § 45 
Arbets- och företagsnämnden föreslog kommunfullmäktige att notera att Nacka kommun 
arbetar aktivt för att möta det ökande behovet att ta emot fler flyktingar. Motionen anses 
därmed färdigbehandlad. 

Beslut i social- och äldrenämnden den 21 oktober 2014 § 172 
Social- och äldrenämnden föreslog kommunfullmäktige att notera att Nacka kommun 
arbetar aktivt för att möta det ökade behovet av att ta emot fler flyktingar. Motionen anses 
därmed färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Jan-Eric Jansson yrkade med instämmande av Christine Lorne, Monica Brohede Tellström, 
Mats Gerdau, Mats Granath och Ylva Sandström bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 
Louise Ollivier yrkade med instämmande av Mikael Carlsson, Camilla Carlberg, Barbro 
Sörman, Efson Goitom, Kaj Nyman, Ella Tegsten, Sidney Holm och Maria Lähetkangas 
bifall till motionen.  
 
Eric Myrin yrkade avslag på motionen.  
 

Beslutsgång 
Med avslag på Louise Olliviers yrkande beslutade kommunfullmäktige att, i enlighet med 
Jan-Eric Janssons yrkande, bifalla kommunstyrelsens förslag.  
 
Kommunfullmäktige avslog Eric Myrins yrkande.  
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Reservationer 
Louise Ollivier reserverade sig mot beslutet för Miljöpartiets fullmäktigegrupp och ingav 
följande. 
 
”Miljöpartiet ställer sig mycket positiv till att Nacka kommun kraftigt ökar mottagandet av 
människor som flyr från krig och förtryck och ställer oss bakom Vänsterpartiets motion 
om att öka flyktingmottagandet för att motsvara de krav som finns på respektive kommun.  
Nacka kommun tar idag, och har inte heller historiskt, tagit det ansvar att ta emot 
nyanlända som tillkommer en kommun av Nackas storlek i en expansiv region. Detta 
skadar kommunen på kort och lång sikt på en mängd olika sätt. Det skadar även Sverige i 
stort när kommuner i expansiva regioner väljer att ställa sig utanför ansvarstagandet och 
skyller på brist på bostäder. Nacka kommun har en bottenplats bland Stockholms 
kommuner när det gäller att ta emot flyktingar och det är dags att snabbt hitta lösningar för 
utökat gemensamt ansvarstagande.  
Sverige kommer under 2015 och framåt ta emot ett stort antal flyktingar från krigsdrabbade 
områden. Väldigt många flyr nu för sina liv från oroshärdar runt om i världen och det ser 
tyvärr ut att fortsätta. Internationella organ ser att flyktingströmmarna kommer öka 
framöver pg a oroligheter och ett förändrat klimat som kan komma att ge katastrofala 
effekter i vissa områden runt om i världen.   
Mottagande av flyktingar kräver många olika delar ‐ där boende är en grundförutsättning. 
Nacka kommun äger inga lägenheter och är därför helt i händerna på privata utförare.  
Miljöpartiet har kommit med flera olika förslag på lösningar när det gäller detta. 
Det är dags att även Nacka nu tar ett bredare ansvar och snabbt ställer om för att möta 
verkligheten och framtiden!” 
 
Camilla Carlberg reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp och 
ingav följande.  
 
”I motionen argumenterar Vänsterpartiet för ett högre flyktingmottagande. Ett vägande 
argument för att avslå motionen är bristen på bostäder. Nu när Nacka ska bygga en stor 
mängd nya bostäder så borde det inte längre vara ett stort problem. Men i och med att 
kommunen saknar ett eget bostadsbolag och trots allt har ganska låga ambitioner avseende 
hyresbostäder så uppstår problemet. Nacka måste ta sin del i ansvaret, det gäller självklart 
då även bostadsförsörjningen.” 

 
- - - - - 
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§ 212 Dnr KFKS 2013/826-006 

Ekologiskt, rättvisemärkt, och vegetariska alternativ vid 
kommunens sammankomster 
Motion den 16 december 2013 av Camilla Carlberg och Lars Örback (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslaget om att förtäring vid kommunens sammankomster 
som utgångspunkt ska vara vegetarisk. När det gäller att ställa krav på rättvisemärkning av 
det som serveras vid sammankomsterna får kommunstyrelsen ta ställning vid kommande 
upphandling om det är ett krav som bör ställas. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Ärendet 
I motionen föreslås att mat som erbjuds vid större kommunala sammankomster ska ha 
vegetarisk mat som huvudalternativ och att sådant som serveras vid sammanträden ska vara 
rättvisemärkt och ekologiskt. 
 
Erfarenheten visar att flertalet personer som deltar vid kommunala sammankomster vill ha 
förtäring som innefattar produkter av kött, fisk eller fågel. Det är inte rimligt att införa en 
administration där huvudregeln ska utgöra undantag. När det gäller rättvisemärkning av 
sammanträdesförtäring har något sådant krav inte ställts i upphandlingen av den som driver 
restaurangen i Nacka stadshus och som är den som levererar förtäringen. Det är en fråga 
för kommunstyrelsen att vid nästa upphandling överväga om ett sådant krav bör ställas. 
Den av kommunstyrelsen antagna policyn för upphandling och inköp anger att 
kommunens upphandling ska ske på ett sätt som stödjer en hållbar. samhällsutveckling. 
Vidare ska upphandlingen verka för en god livsmiljö och god etik.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen 2 mars 2015 § 63 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 januari 2015 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 15 juni 2015 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunfullmäktige den 27 april 2015 § 132 
Ärendet bordlades. 



64 (116) 
 21 september 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslut i kommunfullmäktige den 23 mars 2015 § 84 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen 2 mars 2015 § 63 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget om att förtäring vid kommunens sammankomster 
som utgångspunkt ska vara vegetarisk. När det gäller att ställa krav på rättvisemärkning av 
det som serveras vd sammankomsterna får kommunstyrelsen ta ställning vid kommande 
upphandling om det är ett krav som bör ställas. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 
 

Yrkanden 
Filip Wiljander, Hans Peters, Louise Granath och Monica Brohede Tellström yrkade bifall 
till kommunstyrelsens förslag. 
 
Pascal Fall yrkade med instämmande av Camilla Carlberg, Mattias Qvarsell och Gunnel 
Nyman Gräff bifall till motionen. 
 
Sidney Holm yrkade bifall till motionens första att-sats. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Filip Wiljanders yrkande mot Pascal Falls yrkande och 
Sidney Holms yrkande och fann att kommunfullmäktige hade bifallit Filip Wiljanders 
yrkande. Votering begärdes. Ordföranden ställde då proposition på Pascal Falls yrkande 
mot Sidney Holms yrkande för att avgöra vilket som skulle ställas mot Filip Wiljanders 
yrkande och fann att Pascal Falls yrkande hade fått flest röster. Därefter ställde 
ordföranden proposition på Filip Wiljanders yrkande mot Pascal Falls yrkande och 
voteringen verkställdes. Vid voteringen avgavs 39 röster för Filip Wiljanders yrkande och 
21 röster för Pascal Falls yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallit Filip 
Wiljanders yrkande. 1 ledamot var frånvarande.  
 
Vid voteringen avgas röster enligt följande. 
• Voteringslista 3 
  

Reservationer 
Mattias Qvarsell reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp 
och ingav följande. 
 
”Vegetarisk mat har normalt bättre miljöpåverkan än animalisk mat. För att öka andelen 
vegetariskt mat föreslogs maten som serveras vara vegetarisk i första hand. Dock skulle den 
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som så önskar kunna anmäla att få en annan komposition innehållande kött. Vi ser 
poängen att systematiskt arbeta med miljöpåverkan och såg detta steg som ett blygsamt, 
men viktigt steg att ta. Tyvärr röstade alliansen emot detta förslag och då föll det. 
I debatten angrep företrädare för moderaterna huruvida Rättvisemärkt, som ska främja 
social utveckling och goda arbetsvillkor för varornas producenter, var en lämplig märkning. 
Detta utifrån ägarstrukturen bakom deklarationen om rättvisemärkt. Att LO och Svenska 
kyrkan äger varumärket och värnar dess kvalitet sågs som ett hinder utifrån att 
rättvisemärkningen då skulle vara ett gynnande av en part. Företrädaren menade på att om 
Svenskt Näringsliv hade haft en motsvarande märkning så skulle den också kunna vara 
föremål för beslut och prioritering av Nackas kommunfullmäktige. Något sådant alternativ 
presenterades dock inte, kanske är social utveckling och goda arbetsvillkor för 
arbetstagarna inte en prioriterad fråga för vare sig moderaterna eller Svenskt Näringsliv. 
Hur som helst röstar man nej till kravet på rättvisemärkning där så är möjligt. Beslutet är 
tyvärr signifikant för hur man agerar olika när det gäller ord och handling.” 
 
Sidney Holm reserverade sig mot beslutet för Miljöpartiets fullmäktigegrupp och ingav 
följande.  
 
”När det gäller klimatpåverkan så bidrar ekologiskt mjöl och grönsaker med ungefär hälften 
så stora utsläpp av växthusgaser som icke-ekologiska. Det beror till största delen på att 
ekologisk odling sker utan konstgödning, som kräver mycket energi att tillverka. 
Kravmärkta produkter har även regler för minskad klimatpåverkan i produktionen. En 
annan fördel med ekologiskt jordbruk är att kemiska bekämpningsmedel inte används. 
Bekämpningsmedlen tar inte bara död på skadeinsekter utan också deras naturliga fiender. 
Ett ekologiskt lantbruk ger växt- och djurarter större plats, vilket gör att vi bättre kan 
hantera ett förändrat klimat.  
Vegetarisk mat har ett enormt mycket lägre klimatavtryck än animalisk mat. För att ha 
någon som helst chans att nå det av FN uppställda övergripande globala klimatmålet, det så 
kallade tvågradersmålet, måste vi minska vår köttkonsumtion drastiskt. Förslaget i 
motionen om att alla som inte vill ha vegetarisk mat under kommunens sammankomster 
får säga till om det istället för tvärtom, är ett ytterst modest förslag. Självklart måste vi 
politiker föregå med gott exempel. Med förslaget skulle det automatiskt bli färre som väljer 
att äta kött då upplägget automatiskt ”puffar” i en mer hållbar riktning.” 
 
 
- - - - - 
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§ 213 Dnr KFKS 2014/89-315 

Parkeringsplatser vid Sickla strand och Tallbacken 
Motion den 3 februari 2014 av Tuija Meisaari-Polsa och Kaj Nyman (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att garanterade parkeringsplatser för boende bara kan skapas 
på tomtmark. Parkeringsplatserna vid Sickla strand och Tallbacken ligger på allmän 
platsmark och kan inte överlåtas till de boende i området, eftersom anläggningar på allmän 
plats alltid ska vara tillgängliga för allmänheten. Förslagen i motionen avslås därför. 
 

Ärendet 
Tuija Meisaari-Polsa och Kaj Nyman (S) föreslår att kommunen utreder möjligheterna att 
ha boendeparkeringar inom området Sickla strand och Tallbacken.  
 
En egen plats för boende kan bara tillskapas på tomtmark. Inom Sickla strand och 
Tallbacken är alla parkeringsplatser belägna på allmän platsmark i form av kommunens 
gatumark. Sådan mark kan inte reserveras för boende. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 2 mars 2015 § 66 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 6 februari 2015 
Tekniska nämnden den 20 maj 2014 § 94 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 15 juni 2015 § 170 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunfullmäktige den 27 april 2015 § 135 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunfullmäktige den 23 mars 2015 § 87 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 mars 2015 § 66 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige notera att garanterade parkeringsplatser 
för boende bara kan skapas på tomtmark. Parkeringsplatserna vid Sickla strand och 
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Tallbacken ligger på allmän platsmark och kan inte överlåtas till de boende i området, 
eftersom anläggningar på allmän plats alltid ska vara tillgängliga för allmänheten. Förslagen 
i motionen avslås därför. 
 

Beslut i tekniska nämnden den 20 maj 2014 § 94 
Tekniska nämnden föreslog kommunfullmäktige besluta att motionen är besvarad i och 
med att nya parkeringstal föreslås och att parkeringsavgifter är planerade att införas under 
2015. 
 

Yrkanden 
Magnus Sjöqvist yrkade med instämmande av Eva Närvä Eickenrodt bifall till 
kommunstyrelsens förslag.  
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Magnus Sjöqvists yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Kaj Nyman lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Parkeringssituationen för dem som bor i Sickla strand/Tallbacken har blivit alltmer 
ansträngd. De kommunala parkeringsplatserna har mer och mer kommit att användas av 
människor från bland annat Hammarby sjöstad och andra nybyggda områden. 
Bostadsrättsföreningarna i området har ansträngt sig till det yttersta för att skapa 
parkeringsplatser på egen mark, men det räcker inte på långa vägar. Parkeringstalet (som 
enligt kommunens parkeringsstrategi i nya området bör ligga på 0,9) är i Sickla 
strand/Tallbacken ungefär 0,1. 
Nu planeras det nya bostäder i området. I samband med det måste man också ta hänsyn till 
de parkeringsbekymmer som uppstått för de boende. Ett system med boendeparkering på 
gatumark är också en väg att gå.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”De flesta experter på området är överens om att bilinnehav och transportlösningar i 
framtiden, inte kommer se likadant ut som idag. Däremot är det ingen som har en 
kristallkula och med bestämdhet kan säga hur framtiden kommer se ut. Miljöpartiet vill att 
kommunen startar ett kommunalt parkeringsbolag och tillgodoser dagens behov av 
parkeringsplatser via kommunala parkeringshus. Dessa P-hus ska vara förberedda för att 
enkelt kunna omvandlas till annan verksamhet när behovsbilden i framtiden förändras.  
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Någon reell möjlighet att bygga om eller anpassa Nackas centrala delar till ökade 
trafikmängder samtidigt som det ska förtätas finns inte om miljökraven samtidigt skall 
prioriteras. Parkeringsmöjligheterna och därmed biltrafiken måste därför begränsas. Det 
enklaste i det här fallet är att byggherrarna betalar och kommunen tar på sig hela ansvaret. 
Då kan man bygga en väldigt flexibel kostnadseffektiv lösning som kan förändras över tid. 
Någonting vi föreslog i en motion den 16:e juni 2014.” 
 
- - - - - 
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§ 214 Dnr KFKS 2014/697-622 

Pedagogiska måltider i skolan och förskolan 
Motion den 16 juni 2014 av Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen om att det införs pedagogiska måltider i 
förskolan och skolan upp till årskurs sex och att det tas fram mål och riktlinjer för de 
pedagogiska måltiderna. Kommunen kan inte ålägga de fristående huvudmännen att 
bedriva en verksamhet med pedagogiska måltider. För de kommunala skolorna och 
förskolorna ingår det i rektors/förskolechefs ansvar att avgöra om pedagogiska måltider 
ska vara ett inslag i deras verksamheter. 
 

Ärendet 
Motionären vill att det ska införas pedagogiska måltider i förskolan och skolan till och med 
årskurs sex och att det ska tas fram riktlinjer för dessa. Detta är dock en fråga som de 
fristående huvudmännen äger själva och inom de kommunala skolorna och förskolorna bör 
det vara rektors/förskolechefs sak att avgöra hur verksamheten ska bedrivas för att uppnå 
målen, inklusive att ha eller inte ha pedagogiska måltider. Förslaget är därför att förslagen i 
motionen avslås. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 2 mars 2015 § 62 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 6 februari 2015 
Utbildningsnämndens den 24 september 2014 § 58 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 6 juni 2015 § 171 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunfullmäktige den 27 april 2015 § 131 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunfullmäktige den 23 mars 2015 § 83 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 mars 2015 § 62 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
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Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen om att det införs pedagogiska måltider i 
förskolan och skolan upp till årskurs sex och att det tas fram mål och riktlinjer för de 
pedagogiska måltiderna. Kommunen kan inte ålägga de fristående huvudmännen att 
bedriva en verksamhet med pedagogiska måltider. För de kommunala skolorna och 
förskolorna ingår det i rektors/förskolechefs ansvar att avgöra om pedagogiska måltider 
ska vara ett inslag i deras verksamheter. 

Beslut i utbildningsnämnden den 24 september 2014 § 58 
Utbildningsnämnden beslutade föreslå kommunfullmäktige att anse motionen besvarad 
och därmed lämnas utan åtgärd med hänvisning till att pedagogiska måltider redan i dag är 
ett uppdrag inom förskolan och skolan. Ansvaret för att detta efterlevs åligger varje 
huvudman, och som en del av den pedagogiska verksamheten ingår de pedagogiska 
måltiderna i utbildningsnämndens uppföljning och utvärdering. 
 

Yrkanden 
Sidney Holm yrkade med instämmande av Espen Bjordal, Camilla Carlberg och Pascal Fall 
bifall till motionen. 
 
Tobias Nässén yrkade med instämmande av Mikael Carlsson avslag på motionen och bifall 
till kommunstyrelsens förslag.  
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Sidney Holms yrkande mot Tobias Nässéns yrkande 
och fann att kommunfullmäktige hade bifallit Tobias Nässéns yrkande. Votering begärdes 
och verkställdes. Vid voteringen avgavs 40 röster för Tobias Nässéns yrkande och 21 röster 
för Sidney Holms yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallit Tobias Nässéns 
yrkande.  
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 
• Voteringslista 4 
  
 

Reservationer 
Sidney Holm reserverade sig mot beslutet för Miljöpartiets fullmäktigegrupp och ingav 
följande. 
 
”I förslaget till beslut står det - För de kommunala skolorna och förskolorna ingår det i 
rektors/förskolechefs ansvar att avgöra om pedagogiska måltider ska vara ett inslag i deras verksamheter. 
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Om kommunen har kvalitetsmål rörande skolmåltiderna kan vi enligt kommunallagen inte 
delegera till rektor eller förskolechef att göra som de själva vill. Men eftersom Nacka 
kommun saknar mål här, kan ansvaret delegeras bort till någon annan. 
Måltiden är en väldigt central del i vårt liv, du blir vad du äter och även planeten påverkas 
av vad vi äter. När ett beteende med dåliga vanor väl har grundlagts är det väldigt svårt att 
förändra, därför är det viktigt att börja i tid. Kommunen har ett strategiskt mål om att 
minska vår globala klimatpåverkan genom att sänka både de direkta och indirekta utsläppen 
av växthusgaser. Förslagen i motionen är ett billigt och bra sätt att bidra till en lösning – 
Alliansen vill gärna se en lösning men vill inte själva bidra till den.” 
 

Protokollsanteckningar 
Espen Bjordal lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Socialdemokraterna vill att vuxna i skolan skall ges möjlighet att äta med barnen. Vi är 
övertygade om att detta skapar en bättre matmiljö och skolkultur samt ökad trygghet för 
barnen. 
Det finns mycket som behöver göras för att förbättra situationen i skolan både för elever 
och lärare och detta är en liten bit på väg 
Som motionären framhåller så kan de pedagogiska måltiderna fylla många funktioner, allt 
ifrån att prata om matens ursprung, räkna matematik till att skapa en harmonisk 
matsituation som bidrar till en bättre psykosocial miljö för eleverna.  
Då läroplanen framhåller vikten av att skolan och förskolan ska stimulera barns utveckling 
och lärande, anser vi att den pedagogiska måltiden borde ses som en lärandesituation, minst 
lika viktig som någon annan. Vi anser att måltiden återspeglar mycket av vad som händer 
och sker runt barnet, både privat och på skolan och förskolan. 
Pedagogiska måltider fyller som sagt många viktiga funktioner. Det är en arbetsuppgift, en 
bland många andra och eftersom pedagogisk lunch är en arbetsuppgift ska den utföras 
inom den reglerade arbetstiden och att denna typ av måltider är avgiftsfri precis som andra 
pedagogiska arbetsredskap är en självklarhet.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Måltider där vuxna och barn äter tillsammans är en pedagogisk aktivitet. Nackalistan är 
positiva till detta och har fått information om att det redan sker i de flesta skolor/förskolor 
i kommunen, vilket är bra.”  
 
- - - - - 
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§ 215 Dnr KFKS 2014/601-009 

Förebygga mutor och korruption 
Motion den 16 juni 2014 av Mattias Qvarsell och Kaj Nyman (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslagen om att ta fram en antikorruptions- och 
mutbrottspolicy. En policy anger ett förhållningssätt där Nacka kommun som organisation 
tar ställning i en viss fråga. Att uttala att medarbetare och förtroendevalda inte ska begå 
brott i sitt uppdrag är inte ett verkningsfullt sätt att arbeta mot oegentliga beteenden. 
Kommunen kan inte heller i en policy definiera godtagbara respektive icke godtagbara 
beteenden. Det ingår i kommunstyrelsens ansvar att säkerställa att det ständigt pågår ett 
systematiskt arbete på flera plan för att förebygga och förhindra mutor och korruption och 
kommunfullmäktige noterar redovisningen av det arbetet. 
 

Ärendet 
Motionärerna vill att kommunen ska utarbeta en riskbaserad antikorruptions- och 
mutbrottspolicy, så att kommunen ligger i frontlinjen när det gäller kampen mot 
korruption. 
 
Kommunen bedriver ett riskbaserat arbete mot mutor och korruption på flera plan, som 
handlar om etik., moral och kunskap. Både medarbetare och förtroendevalda ska förstå sin 
funktion och sina uppdrag. Som arbetsgivare ska kommunen arbeta för att medarbetarna 
har rätt fokus i sina uppdrag och som organisation ska kommunen ha ett systematiskt 
arbete för att förebygga och förhindra oegentliga beteenden. Det omfattar bland annat att 
hålla frågan levande genom utbildning och tillgång till kunskap, en öppen och transparent 
upphandling, avtalstrohet och system som försvårar oegentliga transaktioner. För de 
politiska partierna är det en viktig fråga att säkerställa vad som driver dem som anmäler sitt 
intresse för förtroendeuppdrag i kommunen. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 2 mars 2015 § 64 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 januari 2014 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 6 juni 2015 § 172 
Ärendet bordlades. 
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Beslut i kommunfullmäktige den 27 april 2015 § 133 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunfullmäktige den 23 mars 2015 § 85 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 mars 2015 § 64 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslagen om att ta fram en antikorruptions- och 
mutbrottspolicy. En policy anger ett förhållningssätt där Nacka kommun som organisation 
tar ställning i en viss fråga. Att uttala att medarbetare och förtroendevalda inte ska begå 
brott i sitt uppdrag är inte ett verkningsfullt sätt att arbeta mot oegentliga beteenden. 
Kommunen kan inte heller i en policy definiera godtagbara respektive icke godtagbara 
beteenden. Det ingår i kommunstyrelsens ansvar att säkerställa att det ständigt pågår ett 
systematiskt arbete på flera plan för att förebygga och förhindra mutor och korruption och 
kommunfullmäktige noterar redovisningen av det arbetet. 
 
 

Yrkanden 
Kaj Nyman yrkade med instämmande av Camilla Carlberg, Bosse Ståldal, Pascal Fall, 
Khashayar Farmanbar, Christina Ståldal och Mattias Qvarsell bifall till motionen.  
 
Mats Gerdau yrkade med instämmande av Monica Brohede Tellström bifall till 
kommunstyrelsens förslag.  
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Kaj Nymans yrkande mot Mats Gerdaus yrkande och 
fann att Mats Gerdaus yrkande hade bifallits. Votering begärdes och verkställdes. Vid 
voteringen avgavs 36 röster för Mats Gerdaus yrkande och 25 röster för Kaj Nymans 
yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallit Mats Gerdaus yrkande.  
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande.  
• Voteringslista 5 
 

Reservationer 
Mattias Qvarsell reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp 
och ingav följande.  
 
”Ingen ska behöva tvivla på att vi kommunpolitiker har medborgarnas bästa för ögonen 
när vi tar de beslut vi är valda till att fatta. Vi har dock av egen erfarenhet upplevt hur ett 
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välvilligt erbjudande om gratis årskort på idrottsklubbens evenemang, eller kulturaktörens 
konserter, ger en anledning att tänka till.  
Att bli bjuden på en kopp kaffe kanske inte är att betrakta som en muta, men när man ska 
ta ställning till frågan om vem som ska betala för lunchen eller luncherna så är såklart 
lagstiftningen en vägledning. Dock rymmer verkligheten gråzoner och dessa skulle vi kunna 
hantera i en policy.” 
 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Kommuner är enligt många statsvetare ett osäkert kort vad gäller mottaglighet för mutor 
och korruption eftersom det inte finns så starka oberoende granskningsfunktioner som t ex 
för riksdagen. Många fall som har kommit till mediernas kännedom visar detta. Att lyfta 
arbetet mot mutor och korruption i en tid när många ärenden hanteras med stor tidsnöd, 
när politiker får underlag på 800-900 sidor till möten, borde vara en självklarhet. Svaret 
visar att det pågår ett arbete, men inte konkret hur detta arbete ser ut, när det har kommit i 
mål och vilka det omfattar. Det finns all anledning att förtydliga och lyfta fram arbetet mot 
mutor och korruption på ett mer framträdande sätt än vad som sker i dag.” 
 
Louise Ollivier lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Miljöpartiet anser att Nacka kommun ska utarbeta en riskbaserad antikorruptions- och 
mutbrottspolicy för kommunens politiker och medarbetare. Vi tycker motionen är saklig 
och motivera när mycket av den verksamhet kommunen har ansvar för numer bedrivs av 
privata företag på entreprenad och efter upphandlingar. Nacka växer och detsamma gäller 
de affärer kommunen gör. Alla affärskontakter mellan kommunen och privata 
entreprenörer innebär en risk för oegentligheter av olika slag. Därför tycker vi att en 
antikorruptions- och mutbrottspolicy som guidar kommunens politiker och tjänstemän 
behövs i kommunen idag.” 
 
Camilla Carlberg lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Vänsterpartiet anser att en policy för att förebygga mutor och korruption behövs. Framför 
allt behöver det vara tydligt vad som kan förväntas av förtroendevalda. Är det ok att äga en 
skola och samtidigt vara ledamot i Utbildningsnämnden? Är det ok att vara anställd av 
Nacka kommun som socialsekreterare och samtidigt vara ledamot i Socialnämden? Är det 
ok att vara ledamot i Överförmyndarnämnden och samtidigt arbeta som God man för 
densamma? Var går gränsen och finns det ens gränser? Vilka behöver veta vilka uppdrag 
och arbetsrelationer en förtroendevald har?” 
 
- - - -   
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§ 216 Dnr KFKS 2014/599-020 

Yttrande- meddelarfrihets- och visselblåsarpolicy i 
kommunen 
Motion den 16 juni 2014 av Mattias Qvarsell och Kaj Nyman (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen om att det ska tas fram en yttrande-, 
meddelarfrihets- och visselblåsarpolicy för att reda ut förhållandena mellan sekretess och 
meddelarfrihet. 
 

Ärendet 
Motionärerna vill att det ska tas fram en yttrande-, meddelarfrihets- och visselblåsarpolicy 
för att reda ut förhållandena mellan sekretess och meddelarfrihet. 
 
Meddelarfrihet, efterforskningsförbud och yttrandefrihet föreligger i Nacka kommun 
genom grundlag. Styrdokumentet ”policy” är ett nedskrivet uttryck som är avsett att defini-
era ett förhållningssätt i en fråga som är en kommunal angelägenhet. Det finns inte något 
utrymme för kommunen att definiera om meddelarfrihet, efterforskningsförbud eller ytt-
randefrihet utöver vad som redan gäller enligt grundlagens bestämmer. Det tillför inte 
något värde till styrningen av kommunen att i en policy tala om att förtroendevalda och 
medarbetare att lagen gäller. Arbetsutskottet avstyrker därför att det tas fram en yttrande-, 
meddelarfrihets- och visselblåsarpolicy som ska förklara skillnaden mellan sekretess och 
meddelarfrihet. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 2 mars 2015 § 65 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 januari 2014 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 6 juni 2015 § 173 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunfullmäktige den 27 april 2015 § 134 
Ärendet bordlades. 
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Beslut i kommunfullmäktige den 23 mars 2015 § 86 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 mars 2015 § 65 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen om att det ska tas fram en yttrande-, 
meddelarfrihets- och visselblåsarpolicy för att reda ut förhållandena mellan sekretess och 
meddelarfrihet. 
 
 

Yrkanden 
Mattias Qvarsell yrkade med instämmande av Desha Svenneborg, Mikael Carlsson och 
Birgit Hansson bifall till motionen. 
 
Mats Gerdau yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Mattias Qvarsells yrkande mot Mats Gerdaus yrkande 
och fann att kommunfullmäktige hade bifallit Mats Gerdaus yrkande. Votering begärdes 
och verkställdes. Vid voteringen avgavs 35 röster för Mats Gerdaus yrkande och 25 för 
Mattias Qvarsells yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallit Mats Gerdaus 
yrkande. 1 ledamot var frånvarande.  
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 
• Voteringslista 6 
  

Reservationer 
Mattias Qvarsell reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp 
och ingav följande.  
 
”Våra tjänstemän sitter på nyckelpositioner för att blottlägga eventuella oegentligheter 
inom den kommunala verksamheten. Anställda hos våra välfärdsleverantörer är också 
viktiga personer som kan och bör rapportera om man ser eller misstänker väsentliga 
avvikelser från vad som skulle vara genuin välfärdsverksamhet. Om dessa på politikens 
inrådan eller av andra anledningar börjar sväva på målet och inte värnar den viktiga 
funktion de har i ett öppet samhälle så kan vi snart hamna i ett läge där man håller tyst för 
att inte utsättas för repressalier. Det förekommer ju oegentligheter i alla branscher, men 
den offentliga sektorn är särskilt känslig då den är så starkt sammankopplad med 
demokratisk styrning, öppenhet och tillit. 



77 (116) 
 21 september 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Därför behöver vi säkerställa att vår sektor finner adekvata vägar till självsanering. Det ska 
vara transparent och våra tjänstemän ska veta att ryggen är fri även om de skvallrar om 
pågående oegentligheter. Det tjänar vi alla på.” 
 
 

Protokollsanteckningar 
Louise Ollivier lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Miljöpartiet tycker att det är viktigt att påpeka att yttrandefriheten inte ser likadan ut för 
alla arbetstagare. De offentliganställda har grundlagsskyddad yttrandefrihet medan 
arbetstagare hos privat entreprenör i offentlig verksamhet saknar meddelarfrihet och har 
inskränkt kritikrätt då lojalitetsplikten mot arbetsgivaren går före yttrandefriheten. 
Kommunen bör mot bakgrund av detta i avtal med de entreprenörer som driver kommunal 
verksamhet ställa krav på likvärdigt yttrandefrihetsskydd för deras arbetstagare.” 
 
 
- - - - - 
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§ 217 Dnr KFKS 2014/696-619 

Allergirond i skolor och förskolor 
Motion den 16 juni 2014 av Gunnel Nyman Gräff och Kaj Nyman (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att det pågår ett medvetet och brett arbete kring allergi-, 
hälso-, och miljöfrågor kopplat till skolor och förskolor i Nacka kommun samt att det görs 
allergironder. Motionen anses därmed färdigbehandlad. 
 

Ärendet 
Motionärerna vill att kommunfullmäktige ska ge kommunstyrelsen i uppdrag att på lämpligt 
sätt se till att allergironder blir en självklar del av verksamheten i de skolor som finansieras 
med skolpeng.  
 
Det pågår ett medvetet och brett arbete kring allergi-, hälso-, och miljöfrågor kopplat till 
skolor och förskolor i Nacka kommun. De parter som är involverade är Välfärd skola, 
utbildningsenheten, miljöenheten samt lokalenheten. Skolor och förskolor är skyldiga att 
genomföra egenkontroll, som miljöenheten följer upp. Formellt finns kravet på 
egenkontroll i miljöbalken Utbildningsenheten svarar för tillsyn gällande fristående och 
insyn i kommunala förskolor, och erbjuder alla förskolor att använda en mall för 
barnskyddsrond, där allergi är en del.    
 
Skolor genomför allergironder i samband med den årliga arbetsmiljöronden, där astma- och 
allergiförbundets mall används. Allergifrågan är också en del i projektet Trygg och säker 
förskola, ett samarbete mellan utbildningsenheten och miljöenheten. Sammantaget saknas 
det dock uppgifter om allergironder görs i samtliga skolor och förskolor.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 25 maj 2015 § 150 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 22 april 2015 
Utbildningsnämnden den 10 december 2014 § 84 
Broschyr Egenkontroll för hälsa och miljö – så funkar det 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 15 juni 2015 § 177 
Ärendet bordlades. 
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Beslut i kommunstyrelsen den 25 maj 2015 § 150 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige noterar att det pågår ett medvetet och brett arbete kring allergi-, 
hälso-, och miljöfrågor kopplat till skolor och förskolor i Nacka kommun samt att det görs 
allergironder. Motionen anses därmed färdigbehandlad. 

Beslut i utbildningsnämnden den 10 december 2014 § 84 
Utbildningsnämnden föreslog att kommunfullmäktige noterar att den som bedriver skol-
verksamhet har ansvaret för barnens arbetsmiljö och ska vidta de åtgärder som krävs för att 
uppfylla det ansvaret. Kommunen saknar verktyg för att styra hur fristående skolor arbetar 
med arbetsmiljöfrågor och kan därför inte besluta att allergironder blir en självklar del av 
verksamheten i de skolor som finansieras med skolpeng. Utbildningsnämnden föreslår där-
med att kommunfullmäktige anser motionen färdigbehandlad.  
För egen del noterade utbildningsnämnden att arbetsmiljöansvaret för eleverna i de 
kommunala skolorna ligger på kommunstyrelsen och att det därför inte ingår i nämndens 
ansvar för beredningen av förslagen i motionen att lägga några förslag i den delen. 
 

Yrkanden 
Kaj Nyman yrkade med instämmande av Lisskulla Zayane och Gunnel Nyman Gräff bifall 
till motionen.  
 
Hans Peters yrkade med instämmande av Tobias Nässén bifall till kommunstyrelsens 
förslag.  
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Kaj Nymans yrkande mot Hans Peters yrkande och 
fann att kommunfullmäktige hade bifallit Hans Peters yrkande. Votering begärdes och 
verkställdes. Vid voteringen avgavs 40 röster för Hans Peters yrkande och 21 röster för Kaj 
Nymans yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallit Hans Peters yrkande.  
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande.  
• Voteringslista 7 
  

Protokollsanteckningar 
Kaj Nyman och Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
fullmäktigegrupp. 
 
”Allergi och annan överkänslighet är en av vår tids största folksjukdomar. Enligt 
Socialstyrelsen är vart tredje skolbarn drabbat. Det finns alltså, enligt vår mening, skäl att 
ägna detta problem extra stor uppmärksamhet. Det gör inte majoriteten. I sitt svar på vår 
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motion erkänner de att det ”sammantaget saknas --- uppgifter om allergironder i samtliga 
skolor och förskolor. Man försöker dölja sin okunnighet genom att i attsatsen skriva ”det 
görs allergironder”. 
Hur lite de vet visar en titt på Astma- och allergiförbundets särskilda hemsida för 
allergironden, www.allergironden.se. Enligt den används allergironden av åtta skolor i 
Nacka. Det finns 107 förskolor, 32 F-6-skolor och 15 högstadieskolor i kommunen… 
För att förbättra hälsosituationen för våra föreskole- och skolbarn borde majoriteten ha 
bejakat vårt förslag och fullmäktige ha tillstyrkt motionen.” 
 
 
- - - - - 
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§ 218 Dnr KFKS 2013/573-869 

Fristad åt förföljda författare 
Motion den 23 september 2014 av Sidney Holm, Gudrun Hubendick, Per Chrisander, 
Kerstin Nöre Söderbaum (MP) 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att arbetet med flyktingmottagning i Nacka kommun även ger 
utrymme för förföljda författare. Förslagen i motionen är därmed färdigbehandlade. 
 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att Nacka kommun blir en fristadskommun åt förföljda författare, 
vilket betyder att kommunen ansluter sig i ICORN (International Cities of Refuge 
Networks). Motionärerna föreslår även att kommunen tillsätter en fristadskoordinator. 
 
För närvarande finns det elva svenska kommuner, län eller regioner som är listade som 
fristäder hos ICORN. Dessa är Dalarna, Göteborg, Jönköping, Malmö, Norrköping, 
Sigtuna, Skellefteå, Skåne, Stockholm, Uppsala och Växjö. ICORN uppskattar kostnaden 
för att vara en fristadskommun till ca 300-400 tkr årligen.  
 
Det finns en politisk samstämmighet om att kommunen aktivt ska arbeta med 
flyktingmottagande. De kostnader som är förenade med medlemskapet i ICORN kan 
bättre nyttjas för att utveckla Nackas flyktingmottagande. Det är också kommunalrättsligt 
tveksamt till om det ingår i den kommunala kompetensen att skicka utrikespolitiska signaler 
genom ICORN:s syfte att ge en signal till bland annat förtryckande stater om att det finns 
ett alternativ till tystnad. Utrikespolitik är en fråga för staten. 
 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 13 april 2015 § 113 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 9 mars 2015  
Kulturnämnden den 4 december 2013 § 77 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 6 juni 2015 § 174 
Ärendet bordlades. 
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Beslut i kommunfullmäktige den 27 april 2015 § 137 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 13 april 2015 § 113 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att arbetet med flyktingmottagning i Nacka kommun även ger 
utrymme för förföljda författare. Förslagen i motionen är därmed färdigbehandlade. 

Beslut i kulturnämnden den 4 december 2014 § 77 
Kulturnämnden föreslog kommunfullmäktige att avslå motionen. 
 

Yrkanden 
Mathias Zachariassen yrkade med instämmande av Christina Ståldal och Mattias Qvarsell 
bifall till motionen.  
 
Oliver Rykatkin yrkade med instämmande av Hans Peters bifall till kommunstyrelsens 
förslag.  
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Mathias Zachariassens yrkande mot Oliver Rykatkins 
yrkande och fann att kommunfullmäktige hade bifallit Oliver Rykatkins yrkande. Votering 
begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 35 röster för Oliver Rykatkins yrkande 
och 25 röster för Mathias Zachariassens yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallit 
Oliver Rykatkins yrkande. 1 ledamot avstod.  
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 
• Voteringslista 8 
 

Reservationer 
Christina Ståldal reserverade sig mot beslutet för Nackalistans fullmäktigegrupp och ingav 
följande. 
 
”Tjänsteskrivelsen visar inte att man förstår vad problematiken för förföljda 
författare/journalister handlar om, vilket är att beklaga, eftersom det gäller liv eller död för 
många skrivande personer. Det går inte att jämföra med övriga gruppen flyktingar som 
görs i tjänstehandlingen eftersom det handlar om mer än så, spridandet av det fria ordet i 
hela världen. Man kan bara se på hur många kritiska journalister som har dött i Ryssland 
och förstå vad ett stöd som boende i en kommun som Nacka skulle kunna göra. Hur 
samma öde med en fatwah hängande över sig med stor sannolikhet skulle ha drabbat 
Salman Rushdie, om inte det hade funnits kommuner i Storbritannien som hade hjälpt till 
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och erbjudit honom ett hemligt och skyddat boende. Då hade han inte kunnat skriva den 
lovordade bok som nyligen kom ut. I dagens läge så tystas alltför många skrivande personer 
i många, repressiva och mäktiga länder som är emot öppenhet, mångfald och det fria ordet. 
De skickar sina agenter för att tysta oönskade och kritiska röster för alltid. Innehållet i 
tjänstehandlingen visar inte någon kunskap eller förståelse för att stå upp för demokratin, 
det fria ordet och bejaka en fristad för fria författare. Nackalistan reserverar sig mot 
beslutet mot ovanstående grunder.”  
 
Louise Ollivier reserverade sig mot beslutet för Miljöpartiets fullmäktigegrupp och ingav 
följande. 
 
”Då, 2013, när Miljöpartiet skrev motionen fanns det 7 fristadskommuner, och sen när 
kommunstyrelsen hade det här förslaget uppe för beslut, i mars 2015, fanns det 11 
fristadskommuner. Nu när motionen slutligen behandlas i september 2015 finns det 16 
kommuner och regioner som anslutit sig till fristadssystemet i Sverige. Det går med en 
rasande fart!  
I maj debatterade riksdagen samma sak som vi nu gör här i Nacka. Den debatten 
föranleddes av att en motion om fristadsförfattare bifölls av riksdagen redan den 22 april. 
Skillnaden mellan dessa båda debatter verkar dock bli att riksdagens beslut är att 
de uppmanar regeringen att verka för att ytterligare öka antalet så kallade fristäder i 
Sverige. Det här beslutet ställde sig alla partier bakom utom Sverigedemokraterna.  
Moderaterna i Gävle ville för något år sen få det prövat om "fristadsförfattare" ingår i den 
kommunala kompetensen. Samma tveksamhet känner tjänstemännen i sin skrivelse som vi 
har bland handlingarna. Där står att läsa "det är tveksamt om det ingår i den kommunala 
kompetensen. Utrikespolitik är en fråga för staten". Då kan vi informera att det finns ett 
utomordentligt domstolsbeslut från 25 mars av kammarrätten som helt enkelt 
ogiltigförklarade förvaltningsrättens beslut som gick ut på att upphäva Gävle kommuns 
beslut att söka medlemskap i ICORN. Med denna sakupplysning kan vi alltså konstatera att 
det ligger inom den kommunala kompetensen att ta emot fristadsförfattare och att Nacka 
kommun kan ha både statliga och kommunala uppgifter!  
De första som blir straffade när demokratin lämnat ett land är kulturutövarna. Det är 
därför fristadssystemet är så viktigt! 
Miljöpartiet de gröna vill att Nacka kommun ska bli nästa fristadskommunen i Sverige och 
vi ställer oss mycket frågande till hänvisningen att arbetet med flyktingmottagning i Nacka 
kommun även ger utrymme för förföljda författare. Att hänvisa till befintlig 
flyktingmottagning och samtidigt tycka att 300 000 kr per år är en för hög kostnad samt att 
det finns problem att finna en bostad till människor i nöd visar återigen på Nackaalliansens 
ointresse för människors utsatta situation, vilket vi ser som mycket beklagligt. 
 
Idag sitter mer än 700 författare runt om i världen i fängelse eller är under åtal för att de 
uttryckt sina åsikter offentligt. Yttrandefriheten, som har en central roll i vårt samhälle, är 
starkt begränsad i många länder. En fristadsförfattare är en person som bjudits in av en 
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svensk kommun på grund av att hen har förföljts i sitt hemland. I Sverige får författaren en 
fristad under två år för att kunna leva och fortsätta sitt skrivande arbete i trygghet. Det är 
inte samma sak som befintlig flyktingmottagande.  
 
Fristadsarbetet går ut på att säkra yttrandefriheten och alla människors globala rätt att få 
sina synpunkter framförda i offentliga sammanhang. En viktig uppgift för fristaden är 
därför att ge möjligheten till arbetsro, kollegial och social gemenskap, 
översättningsmöjligheter och självständigt arbete fritt från påtryckningar och trakasserier.   
Miljöpartiet vill att Nacka kommun ska ansluta sig till den internationella 
organisationen ICORN:s fristadsprogram för att hjälpa författare i behov av skydd, tillsätta 
en fristadskoordinator och snabbt bjuda in en kulturutövare med munkavel!”  
 
- - - - - 
  



85 (116) 
 21 september 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 219 Dnr KFKS 2014/915-379 

Klimatsmart energi genom solceller 
Motion den 27 oktober 2014 av Mattias Qvarsell och Helena Westerling (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar följande.  
Nacka kommun har idag en strategisk långsiktighet i miljö- och klimatarbetet. Det pågår ett 
arbete för att ta fram hållbara lösningar och åtgärder som uppfyller de beslutade miljö- och 
klimatmålen och fullmäktige har beslutat inrätta en miljömålskommitté inom 
kommunstyrelsens ansvarsområde. Det finns således en grund för hur kommunen aktivt 
ska arbeta framöver och vilka insatser och/eller underlag som behöver tas fram. Det är 
därför inte aktuellt att i dagsläget ta fram ett särskilt beslutsunderlag för Nacka kommun att 
bli självförsörjande på förnybar energi. Motionen medför ingen ytterligare åtgärd. 
 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att ett beslutsunderlag för Nacka kommun ska tas fram avseende att 
bli självförsörjande på förnybar energi. Vidare menar de att de förmodade ekonomiska 
överskottet används för att stödja omställning till en klimatsmart elanvändning. 
 
Kommunen arbetar idag med att få fram hållbara lösningar och åtgärder som är förenliga 
med de uppsatta miljö- och klimatmålen. Formandet av en miljömålskommitté inom 
kommunstyrelsens ansvarsområde samt beslutet då och då om framtagandet av 
handlingsprogram för åtgärder inom miljö-och klimatarbetet visar på en strategisk 
långsiktighet. Detta bör vara vägledande för hur kommunen aktivt ska arbeta framöver och 
vilka insatser och/eller underlag som behöver tas fram. Därmed bedöms det inte aktuellt 
att i dagsläget ta fram beslutsunderlag för Nacka kommun att bli självförsörjande på 
förnybar energi. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 2 mars 2015 § 61 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 22 januari 2015 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 15 juni 2015 § 175 
Ärendet bordlades. 
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Beslut i kommunfullmäktige den 27 april 2015 § 130 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunfullmäktige den 23 mars 2015 § 82 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 mars 2015 § 61 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige notera följande. Nacka kommun har idag 
en strategisk långsiktighet i miljö- och klimatarbetet. Det pågår ett arbete för att ta fram 
hållbara lösningar och åtgärder som uppfyller de beslutade miljö- och klimatmålen och 
fullmäktige har beslutat inrätta en miljömålskommitté inom kommunstyrelsens 
ansvarsområde. Det finns således en grund för hur kommunen aktivt ska arbeta framöver 
och vilka insatser och/eller underlag som behöver tas fram. Det är därför inte aktuellt att i 
dagsläget ta fram ett särskilt beslutsunderlag för Nacka kommun att bli självförsörjande på 
förnybar energi. Motionen medför ingen ytterligare åtgärd. 
 
 

Yrkanden 
Mattias Qvarsell yrkade med instämmande av Christina Ståldal bifall till motionen.  
 
Sidney Holm yrkade bifall till första att-satsen i motionen. 
 
Christer Lydig yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 

Beslutsgång 
Med avslag på både Sidney Holms yrkande och Mattias Qvarsells yrkande beslutade 
kommunfullmäktige i enlighet med Christer Lydigs yrkande. 
  

Protokollsanteckningar 
Louise Ollivier lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Kostnadsutvecklingen inom solcellsområdet har varit oerhört stark. Hittills har vi sett en 
kostnadsreduktion på 20% varje gång produktionen av solceller har fördubblats. Priset idag 
är 1% av vad det var 1987. Dessutom ges statliga bidrag som framför allt för enskilda 
husägare gör det ekonomiskt intressant att installera solceller. Elleverantörer är enligt lag 
tvingade att ta emot överskottsel från en anläggning. Sverige har ambitionen att all 
elproduktion ska ske med förnybar energi och vi har ju förmånen att ha stor tillgång till 
vattenkraft som baskraft. I takt med att kärnkraften avvecklas ska därför sol- och 
vindkraften byggas ut. Med tanke på vår närhet till hav kan i framtiden även vågkraft bli 
intressant. 
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Det finns därför all anledning för såväl kommunen, bostadsrätter och fastighetsägare att 
installera solcellsanläggningar. Det är ekonomiskt fördelaktigt i ett livscykelperspektiv och 
det är i linje med den energipolitik vi för i Sverige. För att speciellt enskilda fastighetsägare 
ska få kunskap om de möjligheter solceller ger idag, föreslår vi från Miljöpartiet att några 
typkalkyler tas fram och sprids till fastighetsägare i kommunen.” 
 
- - - - - 
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§ 220 Dnr KFKS 2014/914-639 

Barnrättscertifiering i Nacka kommun  
Motion den 27 oktober 2014 av Andreas Falk, Gunnel Nyman Gräff och Martin 
Hellströmer (S) 

Beslut 
Ärendet återremitteras för att besvara att-satserna i motionen.  
 

Ärendet 
Andreas Falk, Gunnel Nyman Gräff och Martin Hellströmer (S) förslår i en motion att 
varje enskild del av verksamheten i Nacka kommun ska barnrättscertifieras utifrån tydliga 
indikatorer. Utbildning ska ges i detta samt att en plan för införandet av certifieringen tas 
fram.   
 
Utredningen besvarar inte alls att-satserna i motionen. Dessutom ligger fokus i utredningen 
enbart på aktiviteter inom skolan. Ärendet behöver kompletteras med hur Nacka kommun 
ser på införande av barnrättscertifiering inom enskilda delar av Nacka kommuns 
verksamheter som t.ex skola, socialtjänst, kultur och fritidsområdet.  
 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 25 maj 2015 § 152 
Välfärd skolas tjänsteskrivelse den 2 februari 2015 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 15 juni 2015 § 178 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 25 maj 2015 § 152 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det som föreslås i motionen i huvudsak redan pågår. 
Intentionen bakom motionen är därmed uppfyllda och motionen är färdigbehandlad. 
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Yrkanden 
Andreas Falk yrkade med instämmande av Gunnel Nyman Gräff i första hand att ärendet 
skulle återremitteras för att besvara att-satserna i motionen och i andra hand bifall till 
motionen. 
 
Tobias Nässén yrkade med instämmande av Mats Granath bifall till kommunstyrelsens 
förslag.  
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Andreas Falks yrkande om återremiss mot avslag på 
detta och fann att kommunfullmäktige hade avslagit yrkandet. Votering begärdes och 
verkställdes. Vid voteringen avgavs 38 röster för avslag och 23 röster för Andreas Falks 
yrkande. Kommunfullmäktige hade således, med stöd av reglerna om minoritetsåterremiss i 
5 kap. 36 § kommunallagen, bifallit Andreas Falks yrkande.   
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande.  
• Voteringslista 9 
 
 
- - - - - 
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§ 221 Dnr KFKS 2015/89-219 

Fler förskoleavdelningar på samma yta 
Motion den 2 februari 2015 av Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen att göra detaljplaneändring för alla 
förskolor som har en begränsning att bygga en våning. Varje förskola har individuella 
förutsättningar varför en generell planändring inte är lämplig. 
 

Ärendet 
Sidney Holm (MP) lämnade vid kommunfullmäktiges sammanträde den 2 februari 2015 en 
motion med förslag om att kommunstyrelsen ska ta fram detaljplaneförändringar som 
tillåter att alla befintliga förskolor när/om behov uppstår kan byggas om till två plan. Att 
ändra detaljplaner är ofta en mångårig process därför vill motionären att kommunen går 
igenom alla detaljplaner som innehåller en våning och ändrar så att dessa tillåter två 
våningar. 
 
Bedömningen är att det är effektivast avseende ekonomi och resurser att göra 
planändringar för utvalda förskolor utifrån en initial bedömning, snarare än att ändra alla 
en-våningsbestämmelser till att tillåta två våningar. Enheten för fastighetsutveckling arbetar 
kontinuerligt med att hitta fler förskoleplatser och för några år sedan gjordes en översyn av 
alla förskolor i södra Boo. Att hitta väl fungerande arbetsformer kring detta med 
representanter från berörda avdelningar inom kommunen är även fortsättningsvis av stor 
vikt.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 25 maj 2015 § 149 
Planenhetens tjänsteskrivelse den 27 april 2015 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 15 juni 2015 § 179 
Ärendet bordlades. 
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Beslut i kommunstyrelsen den 25 maj 2015 § 149 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige avslå förslagen i motionen att göra 
detaljplaneändring för alla förskolor som har en begränsning att bygga en våning. Varje 
förskola har individuella förutsättningar varför en generell planändring inte är lämplig. 
 

Yrkanden 
Sidney Holm yrkade med instämmande av Espen Bjordal bifall till motionen.  
 
Monica Brohede Tellström yrkade med instämmande av Cathrin Bergenstråhle och Mikael 
Carlsson bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 

Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade kommunfullmäktige att bifalla Monica 
Brohede Tellströms yrkande.  
  

Reservationer 
 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”I tjänsteskrivelsen som den styrande majoriteten tagit fram står det att läsa: 
”Varje förskola har individuella förutsättningar varför en generell planändring inte är lämplig.”  
Det stämmer att varje förskola har individuella förutsättningar, men förutsättningar 
förändras också över tid, vilket detaljplanerna ofta inte är anpassade efter. Det är just därför 
en generell planändring är lämplig. Självklart finns det platser där olika förutsättningar gör 
att två våningsplan inte lämpar sig, detta kommer att visa sig när väl planeringensprocessen 
är igång.  
Nacka växer i ett högt tempo, både befolkningsmängden och sammansättningen av denna 
förändras i ett högt tempo. Den flexibilitet förslaget i motionen skapar utrymme för kan 
blir en viktig tillgång då det inte alltid blir som man först planerat.” 
 
 
- - - - - 
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§ 222 Dnr KFKS 2012/569-231 

Passivhus - en energisnålare bebyggelse i Nacka för ett 
bättre globalt klimat  
Motion den 8 oktober 2012 av Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Ärendet bordläggs.   
 

Ärende 
Sidney Holm (MP) har lämnat in en motion om att stötta byggandet av passivhus och 
minienergihus i kommun. Motionären yrkar att bygglovstaxan ska slopas i efterhand för 
dem som klarar kraven för passiv- eller minienergihus samt att byggreglerna ska anpassas 
efter passivhusens tjockare vägar och behov av luftsluss. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 15 juni 2015 § 172 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 20 maj 2015 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 22 april 2015 § 91  
Kommunfullmäktige den 14 oktober 2013 § 230  
Motion Passivhus – en energisnålare bebyggelse i Nacka för ett bättre globalt klimat 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 15 juni 2015 § 172 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
 

1. Kommunfullmäktige avslår de förslag i motionen som handlar om att under en 
treårsperiod efterskänka bygglovstaxan för passiv-och minienergihus.  

2. Kommunfullmäktige avslår det förslag som rör anpassning av byggregler till 
passivhusens behov av tjockare väggar och luftsluss. Eftersom plan- och bygglagen 
medger liten avvikelse från bestämmelser i detaljplanen finns möjlighet att anpassa 
bygglovgivning efter passivhusens behov av större byggnadsyta. 

3. Kommunfullmäktige noterar att det pågår arbete med aktiviteter och åtgärder som 
behövs för att ha möjlighet att nå de ambitioner som kommunen har inom miljö- 
och klimatarbetet. 

4. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
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Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 22 april 2015 § 91 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 

1. Avslå de förslag i motionen som handlar om att kommunen under en treårsperiod 
ska efterskänka bygglovstaxan för passiv-och minienergihus.  

2. Avslå förslag som rör anpassning av byggregler till passivhusens behov av tjockare 
väggar och luftsluss.  

3. Kommunfullmäktige noterar att det pågår arbete med aktiviteter och åtgärder som 
behövs för att ha möjlighet att nå de ambitioner som kommunen har inom miljö- 
och klimatarbetet. 

Därmed anses motionen vara färdigbehandlad. 
 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet.  
 
 
- - - - - 
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§ 223 Dnr KFKS 2014/360-319 

Bullerskydd utmed Värmdöleden 
Motion den 28 april 2014 av Johan Kjellman, med flera (NL) 
 

Beslut 
Ärendet bordläggs.  
 

Ärende 
Motionärerna vill att Nacka kommun ska ta upp förhandlingar med Trafikverket om 
behovet av bullskydd längs med Värmdöleden i viss områden i sydöstra Boo. De vill också 
att småhusägare inte ska belastas med kostnader för bullerskydd och att kommunen ska se 
till Nackas invånares bästa genom att kräva att andra parter fullgör de skyldigheter de har 
enligt lag.     
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 31 augusti 2015 § 201 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 augusti 2015 
Natur- och trafiknämnden den 14 maj 2015 § 107 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 31 augusti 201 § 201 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att ansvaret för bullerskyddande åtgärder för befintlig 
bebyggelse ligger på väghållaren, i detta fall Trafikverket, och att det vid tillkommande 
bebyggelse är den som äger marken och får nytta av exploateringen som finansierar de 
åtgärder som krävs för att göra marken byggbar. Förslagen i motionen föranleder inga 
ytterligare åtgärder och är färdigbehandlad. 

Beslut i natur- och trafiknämnden den 14 april 2015, 107 
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige anse motionen  
färdigbehandlad då ansvaret ligger på markägaren vid nybebyggelse och tillsynsmyndighet 
vid befintlig bebyggelse där väghållaren svarar för åtgärder efter föreläggande. 
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Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet.  
 
 
- - - - - 
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§ 224 Dnr KFKS 2014/830-259 

Alphyddans grönområde 
Motion den 22 september 2014 av Christina Ståldal, Mikael Carlsson, Johan Kjellman och 
Rahim Jafari (NL) 
 

Beslut 
Ärendet bordläggs.  
 

Ärendet 
Motionen innehåller förslag om att stoppa planerna på studentbostäder i Alphyddan, att 
man utrededer annan lämplig mark för husbygge för studenter m.fl., att kommande 
husbyggen i huvudsak ska ske på redan ianspråktagen mark samt att man rådgör på ett 
seriöst och öppet sätt med berörda invånare innan man sätter igång byggprojekt i känsliga 
miljöer. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 31 augusti 2015 § 202 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 24 juni 2015 § 114 
Planenhetens tjänsteskrivelse den 8 juni 2015, rev 17 juni 2015 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 31 augusti 2015 § 202 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå förslaget att stoppa planerna på att 
bygga studentbostäder i Alphyddan. Föreslagen bebyggelse tar en begränsad yta av 
grönområdet i anspråk och tar i möjligaste mån hänsyn till befintlig bebyggelse. 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 24 juni 2015 § 114 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden föreslog kommunfullmäktige att avslå förslaget att 
stoppa planerna på att bygga studentbostäder i Alphyddan. Föreslagen bebyggelse tar en 
begränsad yta av grönområdet i anspråk och tar i möjligaste mån hänsyn till befintlig 
bebyggelse. 
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Utdragsbestyrkande 

 

 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
 
- - - - - 
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§ 225 Dnr KFKS 2014/831-829 

Utegym i Nacka 
Motion den 22 september 2014 av Christina Ståldal, Mikael Carlsson, Johan Kjellman och 
Rahim Jafari (NL) 
 

Beslut 
Ärendet bordläggs.  
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att medel avsätts i budgeten för 2015 för ett utomhusgym i Centrala 
parken i Orminge och att kommunen ska utreda placering av utomhusgym i andra större 
bostadsområden i Nacka. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 31 augusti 2015 § 203 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 augusti 2015 
Fritidsnämndens beslut den 12 februari 2015, § 15 
Motionen 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 31 augusti 2015 § 203 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Förslagen i motionen föranleder inga ytterligare åtgärder då en översyn av behov och 
placering av ytterligare utegym redan är påbörjad. När det gäller förslaget om utegym i 
Centrala parken i Orminge noterar kommunfullmäktige att det finns ett sådant i 
närområdet i Krokhöjden. Kommunfullmäktige noterar att det idag även finns utegym i 
Hedvigslund, Sickla strand och Hellasgården samt ett seniorgym i Sarvträsk. Motionen är 
med detta färdigbehandlad. 

Beslut i fritidsnämnden den 12 februari 2015, § 15 
Fritidsnämnden avslog motionen med anledning av att en översyn av behov och placering 
för utegym redan är påbörjad och bland de befintliga utegym i kommunen finns ett i 
Krokhöjden inte långt ifrån centrala parken i Orminge. 
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Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 226 Dnr KFKS 2014/1005-808 

Förebyggande arbete och tidiga insatser för unga 
Motion den 24 november 2014 av Bosse Ståldal (NL) 
 

Beslut 
Ärendet bordläggs.   
 

Ärende 
Motionären yrkar kortfattat följande förslag: 

- Utred behov av tidiga insatser och vinster med förebyggande arbete 
- Bygg upp en social investeringsfond 
- Upprätta en strategi och handlingsplan 
- Inför ett styrsystem som belönar långsiktig effektivitet 

 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 15 juni 2016 § 173 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 5 maj 2015 
Protokollsutdrag fritidsnämnden den 16 april 2015 § 41 
Protokollsutdrag socialnämnden den 21 april 2015 § 48 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 15 juni 2015 § 173 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

1. Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen. 
2. Kommunfullmäktige uppdrar åt socialnämnden och fritidsnämnden att redovisa 

hur befintliga strategier, samverkansavtal och överenskommelser följs upp och 
utvärderas. Uppdraget ska redovisas senast december 2015. 

Beslut i fritidsnämnden den 16 april 2015 § 41 
1. Fritidsnämnden föreslog kommunfullmäktige att avslå motionen. 
2. Fritidsnämnden föreslog kommunfullmäktige att besluta att kommunen ska arbeta 

fram och anta en strategi för förebyggande och främmande arbete för ungas hälsa 
och välbefinnande. 
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Beslut i socialnämnden den 21 april 2015 § 58 
Socialnämnden föreslog kommunfullmäktige att besluta att kommunen ska arbeta fram och 
anta en strategi för förebyggande och främmande arbete för ungas hälsa och välbefinnande. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet.  
 
- - - - - 
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§ 227 Dnr KFKS 2014/1003-315 

Betongarmerat gräs på parkeringsplatser 
Motion den 24 november 2014 av Lena Rönnerstam och Khashayar Farmanbar (S) 
 

Beslut 
Ärendet bordläggs.  
 

Ärende 
Motionärerna vill att kommunen i samband med förtätningsarbetet i Nacka ska medverka 
till en grönare stadsbild genom att använda betongarmerat gräs på ytor man vill ha starka 
och farbara, men ändå gröna.  
 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 31 augusti 2015 § 204 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 augusti 2015 
Natur- och trafiknämndens beslut den 17 mars 2015, § 57 
Motionen 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 31 augusti 2015 § 204 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att förslagen i motionen har bifallits genom att natur- och 
trafiknämnden har infört anvisningar för betongarmerat gräs som beläggningstyp i 
kommunens tekniska handbok. 

Beslut i natur- och trafiknämnden den 17 mars 2015, § 57 
Natur- och trafiknämnden ställde sig positiv till motionen och föreslog kommunfullmäktige 
anse motionen färdigbehandlad med hänvisning till natur- och trafiknämnden 2015-03-17 
har gett vägenheten i uppdrag att ta fram en typritning samt lägga till beläggningstypen i 
Bilaga A, Val av beläggning i Teknisk Handbok. 
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Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet.  
 
- - - - - 
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§ 228 Dnr KFKS 2015/231-770 

Sjukhus i Nacka 
Motion den 23 mars 2015 av Christina Ståldal, Efson Goitom, Mikael Carlsson och Bosse 
Ståldal (NL) 
 

Beslut 
Ärendet bordläggs.  
 

Ärende 
Motionärerna vill att kommunen via sina kontaktorgan med landstinget föreslår en stegvis 
utveckling av Nacka närsjukhus till ett fullskaligt sjukhus samt att resultatet av 
förhandlingarna återkopplas till Nackas invånare och till kommunfullmäktige.   
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 31 augusti 2015 § 205 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 22 juni 2015 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 31 augusti 2015 § 205 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att kommunen kontinuerligt för dialog med landstinget om 
utvecklad sjukvård i Nacka samt att beslut om utökning av sjukhusens kapacitet ligger hos 
landstinget. Den fortsatta utvecklingen av Nacka sjukhus kommer att bevakas och 
kommuniceras. Motionen anses därmed färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet.  
 
 
- - - - - 
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§ 229 Dnr KFKS 2015/233-109 

Behandling av motioner 
Motion den 23 mars 2015 av Bosse Ståldal, Mikael Carlsson, Efson Goitom och Christina 
Ståldal (NL) 
 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärende 
Motionärerna vill att kommunen ska besvara motioner skyndsamt och senast inom ett år.   
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 31 augusti 2015 § 206 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 15 juni 2015 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 31 augusti 2015 § 206 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar kommunstyrelsens redovisning av hur motioner bereds. 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet.  
 
 
- - - - - 
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§ 230 Dnr KFKS 2015/232-007 

Motion om kommunfullmäktiges revisorer 
Motion den 23 mars 2015av Bosse Ståldal, Mikael Carlsson, Christina Ståldal och Efson 
Goitom (NL) 
 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärende 
 För att stärka demokratin i Nacka föreslår motionärerna: 
- Att de kommunala revisorerna ska tillsättas bland alla partier 
- Att ordföranden för de kommunala revisorerna tillsätts av oppositionen 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 31 augusti 2015 § 207 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den24 juni 2015 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 31 augusti 2015 § 207 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet.  
 
 
- - - - - 
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§ 231 

Anmälningar, meddelanden och tillkännagivanden 
 
Rapport över gynnande beslut, enligt 4 kap 1 § socialtjänstlagen och 9 § lag om stöd och 
service till vissa funktionshindrade som ej verkställts inom tre månader från beslut. 
Rapporten avser uppgifter per den sista juni 2015 och gäller beslut som socialnämnden och 
äldrenämnden ansvarar för.   
 
 
- - - - - 
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§ 232 

Anmälningar från revisorerna 
Inga anmälningar hade inkommit. 
 
- - - - - 
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§ 233 Dnr KFKS 2015/609-629 

Förebyggande av näthat bland unga 
Motion den 21 september 2015 av Johan Kjellman, Mikael Carlsson, Shahin Malak och 
Bosse Ståldal (NL) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion 
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 234 Dnr KFKS 2015/612-800 

Strategi för att främja ungdomars spelintressen och 
föreningsengagemang 
Motion den 21 september 2015 av Magnus Söderström (MP) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion 
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
 
- - - - - 
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§ 235 Dnr KFKS 2015/611-260 

Boenden för nyanlända flyktingar 
Motion den 21 september 2015 av Khashayar Farmanbar, Anita Johansson, Espen Bjordal, 
Helena Westerling, Mattias Qvartsell, Zakia Mirza, Kaj Nyman, Gunnel Nyman Gräff, 
Kursad Orhan, Maria Lähetkangas, Andreas Falk (S) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion 
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
 
- - - - - 
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§ 236 Dnr KFKS 2015/616-330 

Stugor i Skuruparken och allmänhetens tillgång till 
Skuruparken 
Interpellation den 21 september 2015 av Christina Ståldal (NL) 
 
Christina Ståldal (NL) anhöll om att till natur- och trafiknämndens ordförande framställa 
följande upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation 
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 
 
- - - - - 
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§ 237 Dnr KFKS 2015/623-510 

Planering för ökad biltrafik från Nacka 
Interpellation den 21 september 2015 av Sidney Holm (MP) 
 
Sidney Holm (MP) anhöll om att till natur- och trafiknämndens ordförande framställa 
följande upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation 
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 
 
- - - - - 
 
 
 
  



114 
(116) 
 21 september 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
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§ 238 Dnr KFKS 2015/621-790 

Nacka kommuns välfärdsbyggnader och framtida 
personalförsörjning 
Interpellation den 21 september 2015 av Gunnel Nyman Gräff, Andreas falk och Espen 
Bjordal (S) 
 
Gunnel Nyman Gräff, Andreas falk och Espen Bjordal (S) anhöll om att till 
kommunstyrelsens ordförande framställa följande upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation 
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 
 
- - - - - 
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§ 239 Dnr KFKS 2015/617-050 

Avbrutna upphandlingar i Nacka kommun 
Interpellation den 21 september 2015 av Khashayar Farmanbar, Helena Westerling och Kaj 
Nyman (S) 
 
Khashayar Farmanbar, Helena Westerling och Kaj Nyman (S) anhöll om att till 
kommunstyrelsens ordförande framställa följande upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation 
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 
 
- - - - - 
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§ 240 Dnr KFKS 2015/619-751 

Placering av ensamkommande barn 
Interpellation den 21 september 2015 av Maria Lähetkangas, Gunnel Nyman Gräff och 
Mattias Qvarsell (S) 
 
Maria Lähetkangas, Gunnel Nyman Gräff och Mattias Qvarsell (S) anhöll om att till arbets- 
och företagsnämndens ordförande framställa följande upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation 
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 
 
- - - - - 


